


O B Č I N A M O R A V Č E 

K u l t u r n i d o m M o r a v č e 

• sreda. 5. junija, ob 10.uri - K O N C E R T R O M A N E K R A N J Č A N 

• ponedel jek, lO.juni ja, ob 9. uri - GLEDALIŠKA P R E D S T A V A 
ZA V R T E C 

• četrtek, 20 . junija, ob 17. uri - Z A K L J U Č N A PRIREDITEV Z A 
UČENCE OŠ MORAVČE 

• ponedeljek. 24 junija, ob 21 .00 uri - O S R E D N J A OBČINSKA 
PRIREDITEV O B D N E V U DRŽAVNOSTI v središču Moravč 

Občina Moravče 

vabi 

vse svoje občanke in občane 

na osrednjo prireditev v počastitev dneva državnosti 
v ponedeljek, 24. jun. 2002 ob 21.00 uri v središče Moravč. 

V programu bodo sodelovala kulturna društva, 
glasbeniki, pevci, recitatorji. 

Poseben gost v kulturnem programu bo igralec in pesnik Tone Kuntner. 

V družabnem delu praznovanja bo na prireditvenem prostoru pri 
kulturnem domu zabavni večer s skupino Avia bend. 

Lepo vabljeni na praznovanje! 

vab i 
11. junija ob 18.00 na grad T u š t a n j , 

• k jer b o tradicionalni koncert o t r o š k e g a in mlad inskega 
p e v s k e g a zbora O Š Juri ja V e g e te r Or f fove skup ine . 
S p r e m l j a l j ih b o Godaln i orkester g lasbene šole Kamnik. 

• I s t o č a s n o b o n a o g l e d razstava o t r o š k i h l ikovnih del , ki 
s o n a s t a l a n a E X T E M P O R U 2 0 0 2 in 

• razstava revije C I C I B A N , ki l e t o s p r a z n u j e 5 0 - l e t n i c o 
i z h a j a n j a . 
R a z l o g o v z a to , d a s te z n a m i in v a š i m i o t r o k i je v e l i k o , 

z a t o v a s p r i č a k u j e m o ! 

V petek, 21.junija, bo v Moravčah Alojzijev sejem. 

LOVSKA DRUŽINA Moravče OBVEŠČA 
• Člani L D Moravče imajo vsako drugo soboto od aprila do oktobra 
med 15. in 19.30 uro trening streljanja na strelišču, k i j ev upravljanju 
L D Moravče. 
• 23.junija od 8. do 18.ure je organizirana meddružinska tekma članov 
okoliških L D v streljanju. Dan prej, to je v soboto, 22.6.2002, od 15.dalja 
je tekmovalcem omogočen trening. 

L D Moravče prosi vse občane, da napovedane dejavnosti sprejmejo z 
razumevanjem. 

GRAD TUŠTANI 
napoveduje 9. sezono 

Grajskih kulturnih večerov 2002 
petek, 14. junij, ob 20.30 
Koncert Pihalne godbe M o r a v č e in Pihalne 
godbe D o m ž a l e 
vstop prost 

sobota, 22. junij, ob 20.30 
Koncert T a m b u r a š k e g a orkestra Vrhpolje 
z gostom Orkesterom mandolina iz 
Ljubljane 
vstop prost 

sobota, 6. julij, ob 21.00 
Opera Goren jsk i s l a v č e k v 
izvedbi č lanov ljubljanske Opere 
(Franc in Anamanja Javornik, Andrej Debevc, Jure 
Košir, Mi lena Morača, Božena Glavak, Marjan 
Breznik in drugi). 
Foerstejev Gorenjski slavček je naša najbolj ljudska 
opera. Na kar se da žlahten način opisuje slovenske 
ljudi, njihovo preprosto življenje, njihove navade in 
potegavščine. Skladatelj Anton Foerster je v opero 
vnese/ veliko ljudske motivike, ki se je od prvih 
uprizoritev opere, to je od leta 1872. še bogatila z 
ljudskimi pesmimi iz naše narodne 
zakladnice. GORENJSKI SLAVČEK je opera, ki jo 
mora spoznati vsak Slovenec. 

sobota, 31. avgust, ob 20.30 
Koncert v o k a l n o - i n š t r u m e n t a l n e skupine 
Navdih s solisti 
(N.Gašperšič, P.Pirnat,..). 

V primeru dežja bodo napovedani koncertni večeri 
izvedeni v dvorni Kulturnega doma v Moravčah. Nakup 
vstopnic je možen v predprodaji v turistični agenciji (lojf 
turist v Domžalah, sedežu Občine Moravče. V redni 
prodaji pa so vstopnice na voljo uro pred predstavi). 
Skupinske oglede (nad 10 oseb) in informacije o 
napovedanih predstavah lahko naročite na telefonsko 
številko 04I 84I 080. V tem primeru lahko uveljavljate 
20% skupinski popust. 

Ko Kulturni d o m zapira svoja vrata, jih grad 
Tuštanj na široko odpira. 

Iskreno in pr isrčno vas vab imo na pr i redi tve 
G r a j s k i ku l tu rn i večeri 2002. 

Pohodi v organizaciji 
Planinskega društva 

• sobota, 15.junija 2 0 0 2 , S lemenova špica, 
lahka pot. vodi Peter K lemene ( 041 6 8 9 
564) 

• s o b o t a , 15 . jun i ja 2 0 0 2 , M o j s t r o v k a . 
zahtevna pot, vodi Janez Jesenšek (041 3 8 8 
990 ) 

• od 1. -7 . julija, planinski tabor, organizirajo 
in vodijo vodniki 

• 13. - 1 4 . ju l i ja, Gr in tovc i - p r e č e n j e , 
zahtevna pot, vodi jo Leon Lavrič ( 0 4 1 4 3 3 
2 5 4 ) , Peter K l e m e n e (041 6 8 9 5 6 4 ) in 
Mar jan Kocjančič (041 874 139) 



Delati v duhu demokracije so velike želje mnogih mislecev vseh 
dob človeškega življenja. Mnoge ure tehtnih premislekov in 
vendar vedno enak sklep da demokracija še zdaleč ne dosega 
velikih hvalospevnih potez mnogih sanj; človekovih, narodovih. 
Enostavno in preprosto se zdi o njej govoriti, izvajati jo pa 
zahtevno, odgovorno in p o š t e n o garanje za uveljavljanje 
pozitivnih vrednot. 

Mora la demokrat ičnih ljudi, naj ne bi bila le plehka izkrivljena 
podoba velikih besed, besed, ki zvenijo tako vzvišeno, njihova 
realizacija pa mnogokrat pomeni le veliko sprenevedanje. 
Ostati zvest lastni načelnosti pod tolikimi pritiski okolja, je skoraj 
nemogoče, neizvedljivo. Hoditi pokončno za svoja načela tudi 
takrat, ko se večina obrne proti tebi, je že pravo herojstvo. 
Ka j pa se doseže s tem? Tveganje, vlaganje mnogo preveč 
energije, prepočasno navajanje samega sebe usmerjati na pot 
življenja, pot napredka in pot velikih preizkušenj. 
Rojevajo se ljudje z dovolj moči , da gredo z dvignjeno glavo po 
svoji poti, vendar po poti mimo mnogih omahljivcev, ki obstanejo 
nekje tam ob robu, da kamenjajo tistega, ki jih je premagal, pa 
tega nočejo priznati, ker bi s tem priznali lastni poraz in nemoč 
iztrgati se iz krdela in nastopiti kot odgovoren posameznik. 
A l i se znamo s svojim ravnanjem približati definiciji demokracije 
(ljudskega vladanja), ki pomeni posredno ali neposredno 
od ločan je vsega ljudstva o državnih zadevah ne glede na 
premoženjsko stanje, družbeni in socialni položaj....? Naš vzorec 
demokracije se približuje posrednemu odločanju preko izvoljenih 
predstavnikov, ki nas ne bi smeli puščati na cedilu, ker jim 
zaupamo in od njih p r i č a k u j e m o resn ično in ne z lagano 
demokrat ično držo. 
Cenjen je vsak glas na volitvah 
In 

J a v n a funkcija, kot posledica volilnih glasov. 
A l i zgolj potrditev lastne nečimrnosti 
je, kot bi rekel Shakespeare, 
7 "to be or not to be" na naslednjih volitvah.. 

BERNARDA MAL. urednica 

V soboto, 29.junija, ob 16.uri PGD Vrhpolje 
prireja tekmovanje s sto let staro ročno gasilno 
brizgalno. Po tekmovanju vas vabijo na vrtno 
veselico z ansamblom Minerali. 

Prebivalcem moravške občine ob dnevu 
državnosti čestitamo in jim želimo 
prijetno praznovanje 11. praznika 

slovenske državnosti. 
županja in občinska uprava 

T 
V tej š t e v i l k i p r e b e r i t e 

Ž u p a n j i n a s t ran str .4 

Predlog proračuna 

umaknjen str.5 

Dokončana rekonstrukcuja 

ceste str.6 

Dan brez avtomobila str.7 

Se dovolj poznamo str.8 

Denar, denar str.10 

Za praznike v športno str.12 

Maj prinesel cvet turističnih str.15 

Kulturni dogodek v Pečah str.16 

Desa Muck med značkarji str.19 

Naslednja številka bo predvidoma izšla 
12. julija. Vaše prispevke pričakujemo do 
26. junija. 
Oddate jih lahko na sedežu Občine 
Moravče osebno, pošljete po pošti ali 
elektronski pošti. Naslovi so navedeni 
spodaj v modrem okvirčku. 

N o v i c e i z M o r a v š k e d o l i n e 
7. junij 2002, Letnik III, Štev i lka 5 
Fotografije na naslovnici: Franci Skok 
Novice iz Moravške doline je informativno glasilo Občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enkrat 
mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. • Sedež izdajatelja in naslov uredništva: Občina 
Moravče, Trg svobode 4. 1251 Moravče, telefon 7231-
229. • Izdajateljski svet: Milka Novak. Janez Cerar. Roman 
Cerar. Ivanka Kocjančič. Stanislav Ravnikar. • Odgovorna 
urednica: Bernarda Mal, E-pošta moravske.novice@email.si, 
tel. 031 452 022. • Uredniški odbor: Bojana Dorič, Nevenka 
Marolt, Aleš Vozel, France Ravnikar. • Lektoriranje: 
Bernarda Mal. • Oblikovanje in priprava za tisk: Andrej 
Lombar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 1450 izvodov. 

Vsi prispevki, ki jih pošiljate za objavo, morajo biti 
lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj 
pisanja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in 
fotografij. Ce pišete v imenu društva, politične stranke, 
skupine ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom 
odgovorne osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, 
oddajte tudi zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. 
Prispevki naj ne presegajo 1800 znakov vključno s 
presledki. V nasprotnem primeru bomo prisiljeni 
prispevek zavrniti ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 
Slikovnega in pisnega gradiva ne vračamo! 

mailto:moravske.novice@email.si


Pretekli mesec je bil spet zaznamovan s številnimi dogodki in prireditvami. V aprilu je 
bilo organiziranih veliko čistilnih akcij, kar kaže na to, da nam ni vseeno, v kakšnem 
okolju živimo.Vsem društvom, organizatorjem in posameznikom se za opravljeno delo 
v imenu občine in občanov najlepše zahvaljujem. 
Naši mladi občani so se udeležili različnih tekmovanj, na katerih so dosegli vidne 
uvrstitve. Za uspeh na državnem tekmovanju čestitam mladim gasilcem iz Peč, za 
drugo mesto na kvizu iz kmetijstva tekmovalcem iz Društva podeželske mladine, 
čestitam tudi vsem državnim prvakom na tekmovanju iz zgodovine in Vesele šole. 
Društva so organizirala različne prireditve, ki sem se jih, na povabilo, če je bilo le mogoče, 
tudi udeležila. V gozdu nad Češnjicami so borci obeležili dan upora proti okupatorju, 
oldtimerji so uspešno prisopihali na grad Tuštanj, prav tako veliko število planincev 
vseh generacij. Gledališčniki iz Peč so nas s predstavo Cvetje hvaležno odklanjamo 
nasmejali tudi v Moravčah, nizozemski pevci pa so nas s temperamentnim petjem 

holandskih in slovenskih pesmi navdušili na Limbarski gori. Društvo upokojencev je 
praznovalo 50-letnico delovanja, za kar jim še enkrat čestitam in želim, da bi se vsi 
še dolgo časa srečevali ob različnih aktivnostih in na ta način bolj bogato preživeli 
starost v družbi prijateljev. 
V imenu Občine Moravče sem izrekla pozdrave in čestitke ob občinskem prazniku 
Občinam Komenda, Trzin in Mengeš, ki so me povabile na slavnostno akademijo. 
Udeležila sem se odprtja Naše hiše v Grobljah, kjer bo tudi nekaj naših občanov s 
posebnimi potrebami našlo svoj dom. S sosednjo Občino Lukovica smo se udeležili 
strokovne ekskurzije v Občino Šentilj, bila pa sem se tudi na otvoritvi Čebelarskega 
centra na Brdu pri Lukovici. Takšna srečanja pripomorejo k lažjemu navezovanju stikov 
in k boljšemu sodelovanju, hkrati so pa tudi priložnost za promocijo občine. 
Na seji občinskega sveta, ki je bila 8. maja, naj bi sprejeli občinski proračun. Tri dni pred 
sejo je skupina štirih svetnikov SLS (Karol Svetlin, Ivanka Kocjančič, Ivan Vidic in 
Franc Tič) vložila 101 amandma, s čimer so skoraj v celoti spremenili že sprejeti osnutek 
proračuna. Poleg tega so v obrazložitvi zahtevali, da se o teh amandmajih glasuje kot 
o enem samem amandmaju, ki je po vrhu vsega povsem nezakonito sestavljen. 
Napihovali so mnoge prihodke, ki so nerealni in brez vsake prave osnove. Med drugim 
naj bi Termit za tri leta nazaj v občinski proračun prispeval 24 milijonov sit, za kar ni bila 
v preteklosti podpisana nobena pogodba. Ta sredstva so potem razporedili na različne 
postavke, čeprav v sklepu OS iz leta 2000 jasno piše, da so prioritete most v Serjučah, 
ceste Ples, Belnek, Drtija in Vinje, za kar smo se s podjetjem Termit že predhodno 
dogovorili. Prav tako so navajali nerealne prihodke z Ministrstva za kmetijstvo, ki naj 
bi jih pridobili s prijavami na razpise, niso pa opredelili, katere investicije naj bi se investirale 
iz tega naslova. Zaradi planiranih nerealnih prihodkov bi kmalu zmanjkalo 
proračunskega denarja tudi za redno financiranje, proračunske obveznosti pa bi se 
spet prenašale v naslednje leto. Pri pripravi predloga proračuna sem na podlagi 
investicijskega programa, ki ga je potrdil s sklepom Občinski svet decembra 2001, in 
na podlagi pogovorov z Ministrstvom za šolstvo, ki se do seje še ni dokončno izjasnilo 
o času sofinanciranja, rezervirala sredstva za izgradnjo prizidka k vrtcu. Z amandmaji 
so prerazporedili ves denar, namenjen za prizidek vrtca, v druge namene. Prav tako 
predlagatelji amandmajev niso upoštevali ravnovesja med prihodki in odhodki, z njimi 
pa so tudi močno posegali v županove pristojnosti, ki so določene z zakonom. Po 
Zakonu o javnih financah je pripravljalec in predlagatelj proračuna župan(ja), nikakor pa 
ne bivši župan ali podžupan, čeprav je vsak dober nasvet dobrodošel. 0 vloženih 
amandmajih sem se posvetovala tudi s pristojnimi na Uradu za lokalno samoupravo, 
pravnikom, z župani in poslanci, ki so mi vsi po vrsti zatrdili, da to nikakor ne more biti 
en sam amandma, kot zahtevajo vlagatelji, in tudi vsak amandma posebej ni pripravljen 
v skladu z zakonodajo. Predlagala sem, da vlagatelji umaknejo amandmaje, s čimer se 
niso strinjali in so zahtevali glasovanje. Nato so sejo prekinili za štirinajst dni, ker se niso 
strinjali z mojim pojasnilom, da so vloženi amandmaji pripravljeni nezakonito, prav tako 
niso dovolili, da bi o nujnosti izgradnje in potrebnih finančnih sredstvih za vrtec in šolo 
spregovorili ravnateljica in predstavnica staršev. 
Sejo smo nadaljevali 22. maja, pred tem pa smo 16. maja dobili obvestilo, da bo država 
prispevala sredstva za prizidek vrtca v letih 2003,2004 in 2005. Kot pripravijalka 
proračuna sem predlagala, da sprejmemo proračun brez nezakonitih amandmajev, z 
rebalansom pa del sredstev, rezerviranih za vrtec, namenimo za dokončanje večjih 
začetih investicij, pokrijemo obveznosti iz preteklega leta, del sredstev pa še vedno 
rezerviramo za vrtec. Letos še zadnjič dobimo 35 milijonov iz delitvene bilance iz Občine 
Domžale, zato bo v prihodnosti toliko težje izvajati večje investicije. Del svetnikov se 
s tem predlogom ni strinjal in so vztrajali, da moram dati na glasovanje predlagane 

pristranske in nezakonite amandmaje, s katerimi prerazporejajo sredstva na različne 
svoje postavke. Med drugim navajajo veliko novih projektov in tudi privatnih poti, 
precejšen del pa namenjajo za tekoče neinvesticijske zadeve. Predlagani »amandma« 
nisem želela dati na glasovanje predvsem zato, ker je nezakonit in ga kot takega moram 
kot županja zadržati, saj ga ni mogoče niti izvajati. Po triurnem argumentiranem 
prepričevanju in dokazovanju o nezakonitosti amandmajev, so svetniki (bolje rečeno 
Roman Cerar in Karol Svetlin) še vedno zahtevali glasovanje. Izid glasovanja je bil 9 
glasov za amandma (5svetnikov SLS, 2 SDS in 2 LDS) in 5 proti (2 SLS, 1ZLSD, 1 N.Si, 
1 neodvisni). Ker bi bil s temi amandmaji sprejet proračun že vnaprej nezakonit, sem 
umaknila predlog proračuna. Če bi bil proračun z nezakonitimi amandmaji sprejet, bi ga 
morala poslati v ustavno presojo, kar pa traja po navadi več mesecev, tako da letošnjega 
proračuna sploh ne bi mogli izvajati. Ne vem pa, če se vsi svetniki zavedajo posledic 
nesprejetja proračuna. To pomeni, da Občina ne more izvajati nobenih investicij. 
Morda pa nekateri svetniki v predvolilnem letu prav to želijo, pri tem pa se ne 
ozirajo na posledice in težave, ki jih bodo zaradi tega imeli občani. Po sklepu OS 
moram sedaj pridobiti pisno razlago o nezakonitem »amandmaju« in o tem, ali sem 
predlog proračuna zakonito umaknila. Sedaj čakamo na pisni odgovor in presojo Urada 
za lokalno samoupravo in Ministrstva za finance, kar kaže na popolno nezaupanje 
določenih svetnikov v strokovnost občinske uprave in v besedo županje, ki mora vsako 
svojo trditev pisno dokazovati, medtem ko so trditve nekaterih (Romana Cerarja npr.) 
edine verodostojne. 
Poleg tega, da je vloženi »amandma« nezakonit in je skoraj v celoti spremenil predlog 
proračuna, se z njim tudi s stališča razvojnih smernic občine Moravče ne morem strinjati. 
Svetniki ne upoštevajo dejanskih obveznosti in potreb občine, pač pa znova predlagajo 
sredstva za uresničitev lastnih interesov oziroma interesov članov tistih strank, ki so 
podprle amandmaje. Hočejo me prepričati, da samo metri asfalta do privilegiranih 
občanov prinašajo razvoj, pri tem pa se ne ozirajo na res skupne potrebe občine. Ne 
poznam modrega gospodarja, ki bi najprej porabil ves denar za ne najpomembnejše 
zadeve, se pri tem še zadolžil, nato pa bi se lotil izgradnje hiše ali hleva. Glede na to, da 
nas v prihodnjem letu čaka izgradnja prizidka, ureditev pločnikov skozi Moravče, 
pomembni vodovodi, ceste v težko dostopne kraje, menim, da moramo z občinskim 
denarjem ravnati bolj skrbno. Ne morem se strinjati s tem, da bi letos kar 5.100.000 
namenili za nogomet, kot so predlagali v amandmajih, in da so spet najvažnejši vsi še 
neasfaltirani odseki cest v Češnjicah in še kje. Za kmetijstvo sem že sama predlagala 
za 14% višjo postavko od lanske, z amandmaji pa so jo povišali kar za 70 % v primerjavi 
z lanskoletnim planom. Ne zdi se jim pa pomembna obnova zdravstvene postaje, kar 
je bilo letos načrtovano in pri kateri naj bi Občina Moravče sodelovala le v manjšem 
obsegu, večino sredstev pa bi zagotovil Zdravstveni dom Domžale. Vendar se tudi s 
tem niso strinjali. Tudi šoli so znižali postavke za materialne stroške, čeprav jih bodo 
tudi s predlaganimi sredstvi, ki so višja od lanskoletne postavke, težko pokrivali. Za 
šolsko športno društvo so znižali postavko, medtem ko so zanje zanimivim športnim 
društvom zviševali sredstva preko vsake razumne meje. Močno dvomim, da za vsemi 
temi amandmaji stojijo le štirje svetniki SLS, saj je iz vseh predlaganih sprememb jasno 
razvidno, čigave interese želijo uresničiti. Zdi se pa, da nekateri svetniki nimajo poguma, 
da bi se tudi podpisali pod svoje delo in raje »namočijo« tiste, ki nasedajo kukavičjim 
jajcem. Prav tako jih ne zanima, kako bo občinska uprava in županja uresničila njihove, 
z amandmaji dane obljube, samo da si pridobijo dovolj političnih točk in da »izpolnijo« 
vse želje svojega članstva. 
Pričakujem, da bo ta številka našega časopisa dobesedno »grozna«, kot je trenutna 
politična situacija v Občinskem svetu. Ob branju različnih člankov boste verjetno 



S L S 0 0 Moravče z zaskrbl jenost jo 
spremlja početje županje, gospe Milke 
Novak. Ne moremo razumet i , kaj je 
vod i l o župan jo k h u d e m u k ršen ju Z a k o n a o loka ln i 
samoupravi. Statuta občine in Poslovnika občinskega sveta. 
Dejanja, ki so vezana na sprejemanje proračuna kažejo na 
to, da lahko podvom imo o vseh tistih besedah, ki so bila 
tako pogosto izrečena s strani N.Si - poštenje, zakonitost, 
preglednost, dobronamernost itd... 
Dvomimo, da naštete vrednote pri županovanju zares tudi 
uporabljate, zato vas pozivamo, da v letošnjem letu izpeljete 
za občino najpomembnejši projekt in to je pločnik od gostilne 
Kavka do Tržna. Varnost in življenja naših otrok, šolarjev in 
tudi krajanov so prvo, za kar moramo vsi poskrbet i . Sedaj , 
ko so zemlj iško lastniška razmerja jasna, za to ni več ovir. 
Na ministrstvu za šolstvo ste izvedel i , da bo moč začeti z 
izgradnjo vrtca v Moravčah šele v letu 2 0 0 3 , zato se lotite 
dela, namesto da zavajate javnost, netite prepire med ljudmi 
in razburjate pedagoške delavce. M o r d a pa ne bo napak, 
da še enkrat proučite Zakon o lokalni samouprav i v t istem 
de lu , kjer p iše, kako m o r a župan spoš tova t i s k l epe 
občinskega sveta. Ne bo vam škodovalo. 

00 SLS Moravče 

LDS V r t e c b o m o g r a d i l i 
J a s n o je, da letošnji proračun s strani 
županje in Občinske uprave ni dobro 
pripravl jen. Izgradnja vrtca se bo lahko pričela naslednje 
leto, saj s m o sedaj dobi l i potrjen program f inanciranja s 
strani države in se prične z letom 2 0 0 3 . Vsi občinski svetniki 
smo za izgradnjo vrtca, seveda pa ne moremo prehitevati 
postopkov, ki so za takšno investicijo potrebni. Vezati na ta 
projekt v proračunu tako vel ika sredstva in istočasno ne 
imet i zago tov l j ena s reds t va s s t ran i države, je bi la 
neopravičl j ivo vel ika napaka s strani županje. Prav tako 
svetniki razumemo problematiko zaposlenih v vrtcu, ki želijo 
imeti normalne pogoje za opravljanje svojega dela in starše, 
ki svoj im o t rokom žel imo najbol jše. Imeti rezervirana 
denarna sredstva v proračunu »za vsak slučaj«, istočasno 
pa imeti nedokončane projekte na cestnem in vodovodnem 
področju, je vse prej kot dobro gospodarjenje. Prav tako je 
zaskrbl jujoče početje županje, ki na vse mogoče načine 
poskuša uveljavljati samo svoja stališča in pri tem ji ni mar 
cena , ki jo za njeno počet je p laču jemo vsi . Prav tako 
poskuša z svoj imi somišl jeniki v Občinskem svetu, ki so v 
manjš in i , skal i t i in spret i svetn ike m e d seboj in tako 
upraviči t i svojo zgrešeno polit iko. Oči tno je odgovorna 
funkci ja županovanja za nekatere prevelik zalogaj , ceno 
za neodgovorno eksperimentiranje pa bomo plačali občani. 

JANA K. CIGULA, 00 LDS Moravče 

zmedeni in si boste težko ustvarili pravo podobo. Upam, da bodo jesenske volitve 
prinesle z novimi imeni tudi nov zagon v delo Občinskega sveta in občine, čeprav bo 
»minerje« pozitivnega in naprednega v korist vseh občanov težko ustaviti tudi v 
prihodnosti. 
24junij<a bovcentruMoravčproslavaobdnevudržavnosti. Vabim vas, da se je 
udeležite v čim večjem številu, saj boste tudi na ta način pokazali, koliko vam 
pomeni samostojna in svobodna država Slovenija. 

LJUDMILA NOVAK, županja 

Poroči lo s 27. seje O S O b č i n e M o r a v č e 

Predlog proračuna 
umaknjen 

Sedemindvajseta seja je potekala v dveh nadaljevanjih, 
in sicer 8. in 22.maja 2002, čeprav je imela na dnevnem 
redu le štiri točke: ugotovitev sklepčnosti, potrditev 
zapisnika, obravnava in sprejem predloga Proračuna 
Občine Moravče za leto 2002 in kot zadnjo točko še 
pobude, predlogi vprašanja. Oba dela seje sta bila dobro 
obiskana s strani občanov, ki so se seje udeležili z namenom 
sodelovanja pri pojasnjevanju določenih zahtev. Z veliko 
vročih razprav in očitkov so svetniki dosegli, da je županja 
svoj predlog proračuna umaknila. 
Več ur so svetniki nameni l i razpravi o sprejetju predloga 
proračuna. Župan ja je obrazloži la svojo oprede l i tev do 
posameznih pisnih predlogov, ki sojih posredovali KS Moravče 
na predlog Jožeta Ribiča o zvišanju postavk reprodukci je in 
zavarovanja živine (zavrnjena); delno so upoštevani predlogi 
Franca Rotarja za povečanje kmetijskih postavk; zavrnjeni so 
predlogi KS Dešen za dve cesti in športno ploščad v Dešnu; 
Društvo krajanov L imbrske gore je predlagalo povečanje 
sredstev za cesto Hrastnik-Limbarska in uvedbo nove trase 
Vodice ter ureditev vodovoda Kosmač - Lipovec (predlog je bil 
zavrnjen); delno je bil upoštevan predlog Jožeta Razpotnika za 
ureditev cest na Gori pri Pečah; zavrnjeni so bili predlogi Romana 
Cerarja za več področ i j d ruš tvenega živl jenja; de lno so 
upoštevani prerazporeditveni predlogi znotraj postavke Gasilske 
zveze; delno sta se upoštevala predloga Odbora za šolstvo in 
Odbora za zdravstvo in socia lo. Nekater i predlogi so bili 
zavrnjeni, ker predlagajo prerazporeditev sredstev od ekološke 
rente Te rm i ta , ki je b i s t v e n o man j ša od p r e d l a g a n i h 

Tako kot so s 26. seje z dolgimi nosovi odšli krajani Vodic in 
Rebra, so tokrat praznih rok ostali starši vrtčevskih otrok, 
ravnateljica in drugi predstavniki šole. Fotografija občanov je 
bila posneta še v dobrem vzdušju, ko smo pred zaprtimi vrati 
več kot pol ure čakali, da nas svetniki po obravnavi točke o 
problematiki stare Rašice znova povabijo medse. 

prerazporeditev, in rezerveranih sredstev za izgradnjo prizidka 
k vr tcu. Sprva pa županja ni posredovala v presojo zelo 
obsežnega amandmaja SLS, ker je bil po njenem to lmačenju 
pripravljen nezakonito, saj s 101 predlagano sp remembo 
celotni proračun spremeni do te mere, da ga ni moč posredovati 
v sprejem. Svetniki so temu odločno nasprotovali , zato je bila 
seja prek in jena. Osta la pa bo tudi s laba vol ja na strani 
ravnateljice, predstavnikov staršev in sveta šole, ki so se odzvali 
povabilu županje, da bi še sami obrazložili potrebnost gradnje 
vrtca. Žal pa večina svetnikov ni glasovala za dodelitev možnosti 

H n h n o 



n a s t o p a , k a k o r je b i lo to na 2 6 . se j i o n e m o g o č e n o 
predstavnikom Limbarske gore. Osnutek proračuna je bil od 
20 . februarja v tridesetdnevni javni obravnavi. 
Nadal jevanje seje je potekalo v enako vroči razpravi, polni 
očitkov, celo žaljenj. Zaključila pa se je z županj in im umikom 
predloga proračuna. Občinski upravi in županji so naložili, da 
do pr ihodnje seje priskrbijo ustavno presojo pravočasnost i 
um ika p red loga in zakon i tos t i a m a n d m a j a S L S . To pa 
zanesljivo pomeni , da letošnji proračun še ne bo kmalu na red 
za koriščenje, pri čemur pa bomo občani gotovo potegni l i 
najkrajši konec, saj so svetniki tokrat dokazal i , da so v svetu 

izključno za to, da merijo lastno pol i t ično »premetenost«, da 
so že krepko zakoračili v umazano volilno kampanijo in pozabili 
na tol ikokrat obl jubl jeno, da bodo deloval i občanom v prid. 
S labega vt isa pa niso zbrisal i niti dobronamern i predlogi za 
uredi tev nekaj komuna ln ih »prob lemčkov«, in dovol i tev 
nastopa Vinku Ravnikarju, ki je pojasnjeval problematiko ceste 
V r h o v e c - R e b e r . M o r d a je bi la še najbol j z a n i m i v a in 
nepričakovana pobuda, da se bodo v prihodnje javne seje O S 
napovedova le na A T V in po možnost i tudi v Nov icah iz 
Moravske doline. 

MAL 

Dokončana rekonstrukcija 
regionalne ceste 

od Goričice do Moravč 
Cestno podjetje Ljubljana je dokončalo rekonstrukcijo odseka 
regionalne ceste od Goričice do pričetka Moravč in nam 
omogoč i lo varno in pr i jetnejšo vožnjo po cest i , ki jo je žal v 
preteklosti zaznamovalo veliko smrtnih žrtev. 
Rekonstrukci ja ceste se je izvajala pod p rometom, ki se je z 
odprtjem avtoceste v Krtini bistveno povečal, zato ob zaključku 
tretje faze del z vesel jem ugotavljamo, da ni prišlo do nobene 
delovne, oz. večje prometne nesreče. 

Ob zaključku del je županja Ljudmila Novak povabila delavce 
Cestnega podjetja na skupno kosilo in se j im zahvalila za delo, 
ki so ga opravil i na območju občine Moravče. V razgovoru je 
bilo ugotovljeno, da so se na novorekonstruirani cesti bistveno 
povečale hitrosti, kjub nekaterim omeji tvam. Pri tem se opaža 
že prav objestno divjanje nekaterih voznikov. 
Novorekonstruirana cesta nam torej nudi varno vožnjo, seveda 
če je bomo prilagodili prometnim oznakam in stanju na cest i . 
Razlogov za nesrečo torej ni, varnost je v veliki meri odv isna 
od primerne hitrosti in od upoštevanja prometnih predpisov. 
Žal je ostalo nerešeno vprašanje avtobusnih postaj na Selu in 
pri Sve tem Andre ju , ker ni prišlo do dogovora z lastniki 
zemljišč, rešitev problema pa onemogoča tudi togost pravilnika 
o gradnji avtobusnih postajališč. 
Pr izadevanja Občine Moravče so usmerjena v nadal jevanje 
rekonstrukcije ceste proti bencinski črpalki in ureditvi ceste in 
p ločn ikov skoz i Mo ravče . Obč ina M o r a v č e uprav ičeno 
pričakuje, da bo na podlagi odmere zemlj išč in ustreznega 
soglasja s strani občanov le mogoče ustvariti pogoje za rešitev 
prometno nevarne ceste skozi naselje Moravče. 

MILAN BRODAR 

Gradnja prizidka vrtca 
Občina Moravče je že v letu 1996 pričela z aktivnostmi za gradnjo prizidka 
šole in povečanje kapacitet v vrtcu. V letu 1998 je Ministrstvo za šolstvo 
pismeno potrdilo potrebo po gradnji obeh prizidkov predvsem glede na 
demografske podatke, dejansko število otrok v vrtcu in šoli ter nerešenih 
prošenj za sprejem predšolskih otrok v vrtec. Aktivnosti za gradnjo prizidka 
so se lahko pričele takoj, ker je investitor že razpolagal s projekti in gradbenim 
dovoljenjem. Ker pa je bilo vlog za pridobitev državnega denarja na šolskem 
ministrstvu veliko, precej še neporavnanih obveznosti iz preteklih let, je Ministrstvo 
za finance uvedlo še soglasje njihovega ministrstva, ki pa je imelo namen bolj 
kontrolirano delitev šolskega denarja in tudi upočasniti sofinanciranje države, ker 
je tudi na tem programu ukrepov v investicij šolstvu bilo vedno premalo denarja. 
Na drugi strani pa tudi skromen občinski proračun ni mogel takoj zagotoviti dovolj 
denarja za kritje investicije v enem letu. 
Po izkušnjah investicije prizidka šole smo pričeli takoj z aktivnostmi za gradnjo 
prizidka vrtca in se v letu 2000 javili na državni razpis za sofinanciranje. Potrebna 
je bila idejna zasnova vrtca v skladu z novim pravilnikom za gradnjo vrtcev in 
potrjena s strani pristojnega šolskega ministrstva. Po objavi prioritetne liste 
smo bili nekje na polovici med preko sto prijavljenimi občinami. Na osnovi 
idejne zasnove smo prišli do projektov za gradbeno dovoljenje, potrebnega 
zemljišča za gradnjo prizidka in širitve zunanjega otroškega igrišča ter vseh soglasij, 
potrebnih za gradnjo. Gradbeno dovoljenje smo pridobili konec leta 2001. 
Na poziv ministrstva smo naročili še dokument identifikacije investicijskega 
projekta v skladu s predpisi za vodenje investicij preko sto milijonov slovenskih 
tolarjev, ki ga je Občinski svet Občine Moravče z večino glasov sprejel na 
svoji 24. redni seji dne, 5.12.2001 in tako dal zeleno luč za gradnjo prizidka 
vrtca. Ta dokument je bil tudi osnova za izdelavo investicijskega programa, v 
katerem je bila opredeljena tudi dinamika gradnje prizidka s sofinanciranjem države 
in občine v letošnjem letu, ki pa ga je privzelo tudi šolsko ministrstvo z obvezo, da 
bo res zagotavljalo denar še letos. Ker pa se je sprejemanje državnega 
proračuna precej zavleklo in tudi denarja ni nikoli dovolj, smo letos maja prejeli 
dokument ukrepov investicij v šolstvu, ki ga je sprejela vlada na eni izmed 
korespondenčnih sej sredi meseca. Po tem dokumentu bo država sicer 
zagotavljala pripadajoči delež, vendar na žalost v treh letih, tako da 
bomo lahko investicijo pričeli šele naslednje leto, zaključili pa v letu 
2005. 
Da je gradnja prizidka vrtca, v katerem bodo štiri nove igralnice, večnamenska 
telovadnica, večje garderobe in ostali spremljajoči pomožni prostori, res potrebna, 
kaže predvsem dejstvo, da že sedaj vrtec zaseda štiri učilnice v starem delu šole, 
ki pa ima še vedno premalo prostora tudi glede na že uvedeno devetletko. V sklopu 
gradnje prizidka se bo v starem delu vrtca izvedla tudi adaptacija in povečava 
kuhinje, ker sedanja ni več primerna po sanitarno zdravstvenih predpisih, pogojih 
dela zaposlenih in logistiki preskrbe otrok s tako pripravljeno hrano. 
V upanju, da bo občinski proračun takoj začel zagotavljati denar za gradnjo, da bo 
tudi država držala besedo pri svojem deležu sofinanciranja, se bodo lahko naši 
nadobudneži če ne še tako kmalu, pa vsaj z gotovostjo veselili novih lepših prostorov 
in igrišč. 

M.BRICL 



Evropski dan brez avtomobila 
V Sloveniji se že tretje leto zapored izvaja 
v s e e v r o p s k a a k c i j a »Dan b rez 
avtomobila«, oziroma »Teden mobilnosti«. 
Namen akcije je, da bi ljudje spoznali tudi 
negativne vplive avtomobilskega prometa 
na kakovost življenja, kampanja pa naj bi dosegla, da bi vozniki 
vsaj za en dan pustili svoj avtomobi l doma in se na delo ali izlet 
odpravili peš, s kolesom ali z javnim prevoznim sredstvom. 
Čeprav v naši občini ni čutiti toliko negativnih vplivov kot v večjih 
mestih, bi z opuščanjem uporabe avtomobila vsaj za nekaj dni v 
letu dosegl i izredne pozit ivne učinke. Ljudje bi se na poti 
pozdravil i , izmenjali nekaj besed, si med potjo ogledali lepote 
naše doline, hribov in gora okoli nas, predvsem pa bi imeli več 
časa za pogovor z ostalimi člani družine. 
Letošnji evropski teden mobi lnost i bo potekal od 16. do 22. 
sep tembra , dan brez avtomobi la pa 22. sep tembra . V našem 
kraju si s icer mnogok ra t živl jenje brez av tomob i la težko 
zamišljamo, pa vendar bi veljalo razmisliti glede uporabe javnih 
prevoznih sredstev. Vedno znova se namreč pojavlja problem 
rentabilnosti avtobusnih prog. V kolikor bodo javna prevozna 
sredstva uporabljali le učenci in dijaki, bo nemogoče zagotavljati 
pokritost z avtobusnimi prevozi skozi ves dan in na vseh relacijah. 
Lokalne skupnost i nimajo zadosti sredstev, da bi pokrivale 
nerentabilne proge, zato se razmišlja tudi o predlogu za uvedbo 
manjših avtobusov, ki bi večkrat na dan povezovali posamezne 
kraje z Domžalami, kjer je možnost i za prevoz v Ljubljano 
zagotovo veliko več. 
Seveda pa si lahko po lastni presoji izberemo teden ali dan brez 
avtomobi la. Priložnosti v naši občini ali izven nje je kar precej. 
Številni so se že podali po nagelj na Limbarsko goro, se udeležili 
katerega izmed pohodov P lan inskega društva Moravče, v 
m e s e c u sep tembru pa bo pr i ložnost tudi na B a r a g o v e m 
duat lonu. Občina Moravče si prizadeva tudi za opredelitev 
kolesarskih poti, ki bi vodile popotnike na kolesih po naši dolini. 
Sedaj je torej čas, da iz naših garaž pripeljemo kolesa in j im 
namenimo potrebno vzdrževanje, da jih bomo lahko uporabili, si 
s tem krepili zdravje in ohranjali naše okolje. 

M. BRODAR 

Polemike o »izginotju« 
avtoodpada v Češnjicah 

Slavnega avtoodpada, kije »kvaril« pogled na Češnjice, ni 
več!!! In kaj je to tako posebnega, da je treba to povedati 
oziroma napisati širši javnosti, se boste spraševali?! 
Poleg tega, da je pogled sedaj, ko se pelješ v Češnjice. vel iko 
lepši, je potrebno poudarit i, da narava, kot tudi okol ica ne 
trpita več teže vse tiste pločevine, ki se je v zadnjih letih že 
krepko povečala. 
Namen lega članka pa je povedali občanom Moravske doline, 
kdo je pravzaprav poskrbel za olepšanje. to se pravi odvoz 
Starih avtomobilov, saj krožijo razne govorice, da si zasluge 
lastijo osebe, ki niti s prstom niso mignile, d a j e danes tako 
kol mora biti. Zasluge za to ima žena pokojnega lastnika avto 
odpada ga. C i r i l a V E S E L . Skupaj s podjetjem D I N O S , ki 
odkupuje Železo, baker, pločevino,...bolje rečeno skoraj ves 
odpadni material, so v dveh sobotah »pospravili« pločevinasto 
nadlogo. 
Kaj pa plačilo? Kdo je financiral prevoz? Kot večino stvari v 
živl jenju je tudi to povezano / denarjem. Na srečo je odkup 
avtomobilov pokri l vse stroške prevoza, nakladanja ipd. 

MATEJA VESEL 

Problematika ceste skozi 
Tržen 

K pisanju tega članka me je navedla aprilska seja 
Občinskega sveta Občine Moravče, katere 9. točka je 
bila posvečena problematiki ceste skozi Tržen (Marokova 
cesta in Cesta heroja Vasje). 
Na seji so se pokazale širše razsežnosti problema. Med svetniki 
je po krajši razpravi obveljalo dokaj enostransko mnenje, da 
so za stanje ceste krivi izključno prebivalci ob njej. Zato se 
čutim dolžnega pojasniti dogodke v zvezi s to cesto. 
Kot je verjetno večini znano, je ta cesta v katastrofalnem 
stanju, promet je bistveno povečan, po njej vozijo 30- in več 
tonski tovornjaki, cesta postaja življenjsko nevarna. Pločnika 
pa od nikoder. V zadnjem času je bila sicer deloma sanirana, 
vendar srž problema ostaja. Res je, da je leta 1999 Družba 
za državne ceste predvidela denar za rekonstrukcijo in 
postavila traso skozi Moravče, verjetno s tiho privolitvijo tako 
občinske uprave in takratnega župana kot občinskega sveta. 
Predvidena trasa je bila široka skoraj 10 m, praktično takšna 
kot cesta skozi Dob in kot takšna popolnoma neprimerna. 
Predvidena širina ima visoko ceno: odvzem zemlj išča 
mejašem globoko v notranjost parcel, rušenje določenih hiš. 
Ta poseg za prebivalce Marokove nikakor ni mogel biti 
sprejemljiv, kajti vpliv na njihovo imetje in bivanje bi bil 
preprosto prevelik. S takšnim posegom bi nekatere parcele 
postale funkcionalno neprimerne za bivanje. Prebivalci Tržna 
so se temu skoraj soglasno uprli s tem, da niso podpisali 
odkupnih pogodb za zemljišče, s tem pa onemogoči l i 
izgradnjo in rekonstrukcijo ceste. Mi la oblika državljanske 
nepokorščine pač. Razumeti je potrebno, da so le branili 
svoje. Velja omeniti, da bi poseg doletel tudi prebivalce 
Partizanske ceste, ki tudi niso dali soglasja. Bistvo vsega pa 
vendarle je, da so vsi pripravljeni odstopiti del zemljišča za 
rekonstrukcijo ceste, vendar obstajajo omejitve - cesta naj 
ostane v razumnih mejah. 
Kot rečeno je na omenjeni seji, ki sem ji zaradi popolnoma 
drugega razloga prisostvoval tudi osebno, med svetniki in 
tudi pri sami županji obveljalo mnenje, da so za trenutno 
stanje odgovorni izključno prebivalci Marokove, pač zaradi 
nepripravljenosti odstopiti zemljišče. Pa vendarle: spomnite 
se, da so pred 3 0 leti sami uredili ta del ceste in da so sami 
še najbolj prizadeti zaradi stanja ceste. Žal se nihče ni potrudil, 
da bi jih povprašal, zakaj so postopali tako kot so. Jaz sem 
prosil za besedo, pa mi je svetniki niso privoščili... Stanje 
demokracije pač. 
Vendar tu ne gre le za tiste 4 m zemlje in dve hiši, temveč 
ima problem večje razsežnosti. Predvsem se je potrebno 
vprašati, ali oblika kraja, ki ga Moravče imajo, sploh prenese 
cesto takih dimenzij. Kje pa je tukaj mnenje Zavoda za 
spomeniško varstvo, ki celo za kolibo zahteva ustrezno 
arhitekturo? 
Našo plat medalje sva z Gorazdom Jesiharjem pred dnevi 
prikazala županji, ki je pokazala veliko stopnjo razumevanja 
in pripravljenosti na dialog, predvsem pa je obljubila, da bodo 
nadaljni postopki potekali tudi v soglasju s prebivalci in da bo 
obveščanje boljše. 
Za konec bi rad še enkrat poudaril: prebivalci Marokove so 
Z A rekonstrukcijo ceste, pripravljeni so odstopiti del zemljišča, 
že leta dolgo opozarjajo na problem, niso pa za rešitev, ki bi 
uničila njihove domove. Želimo normalno cesto s pločnikom. 
Saj več ne potrebujemo, mar ne? 

TOMAŽDOSTAL 
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Se dovolj poznamo? 
Na zakone in različne predpise se mnogokra t vsi jez imo. 
Posebno takrat, ko nam nalagajo kakšne obveznosti. Vendar 
bi brez njih, kakor pravijo, "pravna država" ne mogla delovati. 
In zakonodaja je obč inam oz. občinskim upravam določi la 
področja, za katera so le-te odgovorne. V preteklih letih smo 
v našem obč inskem glasi lu in tudi na naših s t raneh v 
Slamniku že na kratko predstavili področja delovanja lokalne 
samouprave oz. kaj v skladu z občinskim odlokom pravzaprav 
dela občinska uprava naše občine. Z vso odgovornostjo lahko 
zagotov im, da vsi zaposleni na Občini Moravče (6 v upravi 
- dir. obč. uprave, vodja fin.-rač. službe, saldokontistka, vodja 
odd. za komunalne zadeve in dva referenta s tega področja 
- ter vodja kulturnega doma, dva delavca režijskega obrata 
in čisti lka s polov ičn im de lovn im časom) zaslužimo plače, 
"ki nam jih dajejo davkoplačevalc i" , kot pravijo nekateri . 
Področja dela so zelo raznol ika, zakonodaja se menja tako 
rekoč dnevno, nalog je iz dneva v dan več, roki za oddajo 
različnih poročil in statistik vedno bolj kratki. O drugih ovirah 
pri našem delu ne b o m izgubljala besed, prepričana pa 
sem, da bi se s strpnostjo in boljšim poznavanjem delovnih 
področij in pristojnosti ter zakonodaje dalo marsikatero slabo 
voljo pri nekaterih občanih odpraviti. In zakaj pišem te vrstice? 
Dogodek iz zadnjih februarskih dni: starejša gospa vpraša, 
v kateri p isarni lahko odda napoved dohodn ine . Dob i 
informacijo, da je za to pristojna davčna uprava v Domžalah, 
da pa lahko odda napoved tudi pr iporočeno po pošti . In 
potem plaz besed: " J a , kaj pa potem sploh delate, zakaj pa 
sploh imamo občino, če ne moremo ničesar tukaj urediti? 
Osebno in potni list moram menjati tudi na Občini Domžale 
in ne v Moravčah." Ko ji na kratko obrazložim, da osebne 
listine menja na upravni enoti, ki ima prostore v isti stavbi 
kot Občina Domžale in navedem še nekaj delovnih področij, 
od vzgoje in izobraževanja, komuna lne infrastrukture, 
soc ia lnega skrbstva in varstva, kmeti jstva (z vsemi sušami 
in točami vred), obrti in podjetništva, zdravstva itd., mi pove, 
da bomo pa po tem tudi mi zanjo skrbel i , ko bo stara in 
obnemogla, ker mora opraviti toliko nepotrebnih poti. Bomo 
poskrbel i - dobi zagotovi lo. In še za marsikaj drugega. 
Boste, spoštovani bralci, imeli kaj proti, če vam bomo v 
naslednjih številkah spet na kratko malo podrobneje predstavili 
področja našega delovanja? Da se bomo bolje poznali! 

SONJA VRAZ 

Obisk v lekarni Moravče 
se povečuje 

V marčevski številki letošnjega leta smo objavili vest o odprtju 
lekarne v Moravčah z namenom, da vas obvest imo o novostih 
v naši občini in prednost ih, ki jih je odprtje lekarne prineslo. 
Po dveh mesec ih delovanja lekarne so tako znani tudi prvi 
odzivi občanov in zaposlenih v lekarni. Po besedah farmacevtk 
so prav vsi obiskovalc i doslej pohvalil i lepo urejen prostor za 
stranke, presenečeni pa so nad široko ponudbo zdravi l , 
dodatkov k prehrani ter otroške in negovalne kozmetike. Kot 
veliko prednost stranke navajajo delovni čas, ki je usklajen z 
delovanjem ambulante. Problemov pa jim ne povzročajo niti 
s topn ice , saj se je doslej le ena oseba odloči la za uporabo 
zvonca in posebnega cevnega s is tema . 
Število strank se zadnje dneve na srečo povečuje. Prvi mesec 
je namreč kazalo s labo. Ce lo tako s labo, da so se pojavljale 
govorice o zaprtju lekarne. Kot se je izkazalo, pa veliko občanov 
niti ni vedelo za odprtje lekarne oz. so na to pozabil i in se po 
zdravi la odpravi l i v Domžale, Kamnik, Ljubljano. Najdejo pa 
se tud i ne jevernež i , ki so prepr ičan i , da so zdravila v 
Moravčah dražja, kar pa ne drži, saj moravška enota deluje 
v sk lopu Mes tn ih lekarn in so cene enotne. M n o g i so do 
nedavnega zdravila še vedno dobivali v ambulanti, kar pa 
sedaj ne bo več mogoče, saj so zaloge v ambulanti pošle. 
Za konec naj napišem še to .Vsaka novost terja čas, da se ji 
pr ivadimo. Pr idobi tev lekarne je bila za vse nas brez dvoma 
ve l ika pr idob i tev in s p r e m e m b a . M o r d a s m o tudi zato 
potreboval i dober m e s e c in pol . da s m o se vsaj de loma 
navadi l i nanjo. Napoved i za pr ihodnje so g lede na povečan 
obisk v zadnj ih dneh pozi t ivne in upajmo, da se bo števi lo 
strank še povečevalo. V nasprotnem primeru se lahko zgodi, 
da so bile vse prošnje, vsa dogovarjanja in leta iskanj dovoljenj 
zaman . 

N.M. 

CATV - TV kabelski sistem Moravče 
V Moravčah že preko osem let deluje TVkabelski sistem - CATV 
Moravče, na katerega je priključenih 108naročnikov. 
Ob koncu meseca aprila seje s predstavnikom podjetja IN A T E L 
iz Ljubljane, ki bdi nad delovanjem kabelskega sistema, sestal 
odbor kabelske televizije in obravnaval problematiko, ki nastaja 
zaradi neplačevanja naročnine. Ugotovljeno je bilo, da kar 
17% naročnikov redno ne plačuje naročnine, ki mesečno znaša 
2.150,00 SIT, kar ni veliko v primerjavi s programsko shemo 
kabelskega sistema v Moravčah. Naj naštejemo le nekaj 
programov, od skupno petindvajsetih. Naročniki lahko izbirajo 
med programi S L O 1, 2, T V 3, P O P TV, A kanal, Gajba, A T V 
Signal, O R F I in 2, H R T I in 2, eurosport, RAI 1, R T L 2 ... 
Odbor kabelske televizije se je pogovarjal o štirih novih 
kodiranih programih, med njimi popularni in poučni Discov
ery s slovenskimi podnapisi. Ta načrt bi lahko dosegli ob rednem 
plačevanju vseh naročnikov, ob pomoči lokalne skupnosti ali 
sponzorjev in ob povečanju števila naročnikov. 
Za nemoteno delovanje bo v skladu z zakonom potrebno 
imenovati programski svet, v katerem bo sodeloval tudi 
predstavnik lokalne skupnosti. Kabelski naročniki se bodo zbrali 
na občnem zboru, kjer bodo pregledali poslovanje C A T V ter 
sprejeli usmeritve bodoče delo. 
Vse informacije o možnostih priklopa na C A T V Moravče 
dobite lahko na tel. I N A T E L Ljubljana, št. 5443447. 

MIUNBRODAR 

II.kulturni poletni festival Studenec 

• 14.junij ob 2 0 uri, koncert Vlada Kreslina, Beltinške 
bande in Katic 

• 22junij ob .21 .00 uri, opereta Vesela vdova v izvedbi 
S N G Opera in balet Ljubljana 

• 19.julij ob 21.00 uri, krstna izvedba domače gledališke 
predstave Martin Krpan ( ponovitve: 20. , 21., 26. , 27. 
in 28.juli ja ob 21.uri ter 2., 3., in 4.avgusta ob 21.uri) 

• 31 .avgust ob 21.uri Glasba treh dežel 

• 28.september ob 20.ur i odprt je likovne razstave 
Matjaža Stražarja in Irene Kazazič 

• 19.oktober ob 19.uri, odprt je likovne in kiparske 
razstave Jožeta Toniga in Janeza Praprotnika 
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Spoznali smo občino Šentilj 
V skladu s programom izpopolnjevanja strokovne izobrazbe delavcev občinske uprave Občine Moravče 
smo se 21. maja skupaj z županjo udeležili strokovne ekskurzije na območje občine Šentilj. Pridružili 
so se nam tudi sodelavci lukovške občine. 

Občina Šentilj je 4 km? večja kot moravška, v njej živi 8239 prebivalcev v štirih 
krajevnih skupnostih. Leži na zahodnem delu Slovenskih goric, na severu meji z 
Avstrijo. Zaradi omejenih možnosti kmetovanja se je že v preteklosti to območje 
praznilo in tako sodi sedaj že skoraj v celoti za demografsko ogroženo območje. Še 
vedno jo uvrščajo med podeželske občine, čeprav podeželsko idilo motijo nekateri 
posegi v prostor: tovarna v Sladkem Vrhu, eden največjih mejnih prehodov v državi, 
nova avtocesta, pa tudi nenačrtovana individualna gradnja. Kljub temu, kot je zagotovil 
šentiljski župan Edvard Čagran, je območje še vedno dovolj avtohtono, v njem 
prevladujejo še neokrnjena in lepa narava (o čemer smo se prepričali tudi sami), 
tradicija bivanja in dela. 
Pregovorno gostoljubni Štajerci so nas sprejeli v novih prostorih Občine, kjer imajo 
res idealne delovne pogoje. Pogovorili smo se o reševanju podobnih problemov, 
predvsem na komunalnem področju, kasneje pa smo strokovni delavci izmenjali tudi 
izkušnje z drugih delovnih področij. Ogledali smo si proizvodnjo papirja v Palomi in 
spoznali težke delovne pogoje nekaterih od 1305 delavcev, ki letno proizvedejo okoli 
60.000 ton papirja, ki je osnova za izdelavo različnih izdelkov, ki jih potrošniki dnevno 
potrebujemo. Veliko smo se pogovarjali o razvoju turizma, zato so nas gostitelji peljali 
tudi na Brod na Muri, ki je kulturni spomenik posebne vrste, saj se kot prevozno 
sredstvo med dvema državama uporablja že več kot 80 let. Sedaj ga uporabljajo 
predvsem turisti, saj preko Broda vodijo navezave mednarodnih kolesarskih poti in 
pešpoti. Kot so nam zagotovili, pri tem državna meja ni ovira, saj je posluh za tovrstno 
aktivnost na obeh straneh meje. 
Lepo doživetje je bil obisk cerkve Sv. Marije Snežne v Zg. Velki, ki nam jo je slikovito 
opisal tamkajšnji župnik Franc Časi. Pred tem pa so nam otroci v podružnični osnovni 
šoli s svojim nastopom prikazali običaj žegnjanja, ki ga imenujejo "šežničina". Lagali 
bi, če ne bi priznali, da so se nam dobro prilegle domače dobrote "iz kible", kakor tukaj 
pravijo domačini mesu iz "tunke«.Ogledali smo si lepo poročno dvorano, kjer 
dvotedensko menjajo razstavljena slikarska dela domačih umetnikov. Prizadevna 
KS Zg. Velka je nosilec turizma na tem območju. Podrobneje smo se seznanili s 

BROD NA MURI- veliko novega smo izvedeli. Bmdje sestavfen iz dveh ladg dolžine 11 
m in širine 3,5 m, njegova nosilnost je 6 ton. Čez reko ga žene vodni tok Navezan je na 
jekleno vrv, napeto nad reko. Slovi kot edinstveni mednamdni mejni prehod. Brod vozi 
vsakdanmed'6. in 20. uro, prehod'vAvstrojemogočzmaloobmqno propustnico, za 
kolesarje in pešce pa z osebno izkaznico. 
turistično kmetijo Gaube, ki meji že na sosednjo občino Pesnica. Gospodarja sta nas 
seznanila z vsemi postopki, ki so potrebni za pridobitev ustreznih dovoljenj. Slovijo po 
dobri domači hrani in pijači, gostov jim nikoli ne manjka. Tu je bil spet čas, da smo se 
s šentiljskimi kolegi pogovorili še o drugih skupnih zadevah (javnih razpisih ministrstev, 
novih predpisih pri gradnji komunalne infrastrukture.) in ugotovili, da se pri našem 
delu srečujemo s podobnimi problemi kot drugje. 
To območje je znano tudi po številnih znanih kulturnikih. Naj najprej omenimo igralca 
Mestnega gledališča ljubljanskega in docenta za umetniško besedo na AGRFT, 
predvsem pa pesnika Slovenskih goric Toneta Kuntnerja: "Ne boš odšel lačen, - ne 
boš odšel žejen, - človek popotni, - z Marije Snežne.-Tu se naužiješ - lepote in mira, -
napiješ resnice - iz čistega vira". 

S.V. 

Bogatejši za prodajalno 
kruha 
V začetku maja je v središču Moravč začela s prodajo 
kruha nova trgovinica - KRUHEK. Lastnika, IDRIZA 
M U Č A J in njegova žena ISA, prihajata v Moravče 
predvsem ob sobotah in nedeljah, ko zamenjujeta 
prodajalki MONIKO in BISERKO, ki čez teden prijazno 
postrežeta kupcem. 
Lastnika prodajalne menita, da so jih občani dobro sprejeli. 
Obisk prodajalne je zadovoljiv, čeprav bi bil lahko še večji. 
O odprtju trgovinice so ljudje slišali od svojih prijateljev in 
znancev, nekaj pa jih je privabil napis nad prodajalno. 
Vs i , ki sb kdaj stopi l i v prodajalno, se radi vračajo, saj 
pravijo, da je kruh in vsi krušni izdelki zelo dobr i , do lgo 
časa sveži in v primerjavi z drugimi t rgovinami cenejši. 
Kupcem je na izbiro vse vrste kruha in veliko vrst peciva. 
Še posebno so občani veseli vedno svežih burekov, ki so 
kot nalašč za zajtrk ali mal ico. 
Vsak dan iz K isovca, ker je nj ihova pekarna, pripeljejo 3 
do 4 krat svež kruh. 
Prodaja lna je odpr ta m e d tednom od 6. do 16. ure. Ob 
sobo tah , nedel jah in praznik ih pa od 6. do 12 .ure. 
Lastn ika meni ta , da je uspeh prodajalne odv isen od 
pestre ponudbe, kakovost i kruha in krušnih proizvodov, 
svežih proizvodov, ugodnih cen in prijazne postrežbe. Vse 
to pa kupca, ki stopi v prodajalno, tudi čaka. 

' ur 
Nakl jučno izbrani kupci so o novi prodajalni de ja l i : 
MARIJA KOSMAČ: »Vprodajalno večkrat pridem, predvsem po službi. Največ kupujem 
beli kruh in kifeljčke. Kruh je dober, pa še cenejši je kot drugje.« 
FRANCKA STRMLJAN: »Kupujem vse vrste kruha. Všeč mi je tudi drobno pecivo. Ob 
sobotah ga hitro zmanjka, zato ga rajši kupim med delavnikom, po službi.« 
FRANC KOS: »Vprodajalno sem prišel, ker so mi znanci in prijatelji priporočili kruh iz nove 
prodajalne. Sedaj večkrat pridem in kupim razne vrste kruha. Se posebno mi je všeč sirov 
burek« 
PEPCA SMOLE: »Danes sem prvič vpmdajalni. Do sedaj so mikmh iz te prodajalne prinesli 
sorodniki. Jem predvsem črn kruh. Všeč mi je, ker ostane dolgo časa svež.« 
JANEZ JESENŠEK: »Za prodajalno sem izvedel po napisu nad vrati. Kupujem predvsem 
polbelikmh. Ker mije bil prvičvšeč, sem spet prišel. Zadovoljen sem s ponudbo in s cenami.« 

B. DORIČ 
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Oh, ti traktorjil 
Brez njih ni življenja, so eden od nepogrešljivih pr ipomočkov 
p redvsem t ist im, ki imajo vel ike obde lova lne površine. In 
ker je dandanes že vse popisano in "poštemplano", skorajda 
od piščancev naprej, so prišli na vrsto letos tudi traktorji, da 
se jih olepša z nalepko. Pa še prostor, kjer se opravlja pregled, 
mora po novem biti asfaltiran itd. Taksa so zakonska določila 
in treba jih je spoštovat i . 
Na prošnjo A S Domžale smo na Občini zagotovili opravljanje 
pregledov na parki rnem prostoru in odstopi l i sejno sobo v 
občinski zgradbi za registraci jo traktorjev oz. zavarovanje 
le - teh . " N a v a l " je b i l ve l i k , še p o s e b n o v z g o d n j i h 
dopo ldansk ih urah. Slišati je bilo negodovan je nekater ih, 
da je t reba peš prehodi t i teh nekaj metrov od park i rnega 
prostora do sejne sobe, da je bilo treba čakati na nalepko, 
itd. M e n i m , da smo v občinski upravi korektno sodeloval i z 
izvajalci pregledov in da smo lastnikom traktorjev omogoči l i 
dobre pogoje za registraci jo. Poudari t i mo ram, da za to ni 
Občina dob i la nobenega plačila (in ga tudi ni zahtevala), 
kot so zatrjevali nekateri občani , ker registraci ja motorn ih 
vozi l (in tudi traktorjev) ni v pr istojnost i obč ine. Za dokaz 
dobre volje smo dobil i od A S Domžale brezplačen tehnični 
pregled za občinsko vozilo, zavarovalnica Triglav pa nam je 
svojo pozornost namen i la s p romoc i j sk im mater ia lom. 
Prepričana pa sem tudi, da je izjava čakajočega v sejni sobi, 
da imamo uslužbenci omalovažujoč odnos do kmetov, ker 
s m o osvežilni napitek ponudi l i le izvajalcem registracije in 
"zavarovaln ičar jem" in ne tudi v s e m osta l im, le rezultat 
trenutne slabe volje in da je marsikdo sprejel pobudo, da se 
odžeja v bližnjih bifejih. 

S. V. 

Denar, denar,denar... 
Lanska suša še ni mimo, vsaj kar se t iče izplačil iz 
državnega proračuna. Občinska komisi ja za popis je lani 
pregledala in ocen i la 2 7 0 v lagate l jem škodo zaradi suše. 
O b č i n s k e s t r o k o v n e s lužbe so v s o d o k u m e n t a c i j o 
posredovale na državno komisijo za sanacijo pri Ministrstvu 
za okolje in prostor. Na osnov i zakona o suši je komisi ja 
izločila 5 0 vlog, ki niso ustrezale kriterijem (manjše površine 
oz. nižji % pr izadetost i površine). 210 v lagate l jem so bile 
posredovane začasne odločbe, ki jih je izdalo ministrstvo. 
Občina je bila le posrednik pri v ročanju le-teh. Državna 
komisi ja je preko inšpektorja za kmeti jstvo izvedla vzorčni 
p r e g l e d e 3 0 v l a g a t e l j e v in niso bile ugotovl jene 
nepravilnosti, kar pomen i , da sta občinska komisi ja in 
uprava strokovno izvedli nalogo. 
Letos pa nas je državna komisija obvesti la, da je bilo izdanih 
končnih od ločb le 3 8 in po lov ica od teh je t ist ih, katerih 
upravičenci so imeli sušo in točo. Občinska uprava je urgirala 
še za preostale od ločbe, vendar je dobi la odgovor, da so 
imel i več var iant iz računov g lede na možno izplači lo 
sredstev iz državnega proračuna za ta namen . Hkrati so 
obvestili, da se kmetje obračajo v zvezi z morebitnimi 
pritožbami direktno na državno komisijo za sanacije, ki je 
za to pristojna in ne na občino, ki je le posredovala vse 
podatke komisiji. 

M. URBANIJA 

Vloge za subvencije 
so oddane 

Vsakodnevn i dolgi seznami za potrjevanje in izpolnjevanje 
s u b v e n c i j s k i h v l o g so bi l i e d i n a m o ž n a reš i t ev za 
pravočasno izvedbo. Kmet i jska svetova lna služba se je 
trudi la po svoj ih najbol jš ih močeh , da bi pomaga la v s e m 
vlagateljem, žal pa mnogi na dogovorjen termin niso prinesli 
s sebo j vse zah tevane dokumen tac i j e , kar je s e v e d a 
povzročilo mnogokrat podaljševanje postopka pregleda ali 
ponovno naročanje. Do 24. maja je bilo obdelanih 3 2 6 vlog, 
10 vlagateljev pa je dostavi lo dokumentac i jo po tem roku. 
Ugotovl jeno je, da se za uveljavljanje subvenci j ni odloči lo 
do sedaj okoli 4% upravičencev. 

J. OCEPEK 

Čebelarski center na Brdu 
Po do lgem spanju se 
je končno premaknilo. 
V o z se je iz m r t v e 
točke premaknil in prvi 
sadov i so že znan i . 
Tako so pred dnevi vrli 
Š t a j e r c i že o d p r l i 
t rgov ino s čebel j imi 
proizvodi in vsem kar 
sodi zraven. Žal je po 
tolikih letih, ko se okoli 
centra ni dogajalo nič, 
moral priti nekdo in 
p o k a z a t i , k a k o se 
tak im rečem streže, 
da zaž iv i jo . C e n t e r 
dob iva novo podobo 
in k o n c e m maja bo 
p r e d a n v u p o r a b o . 
Po leg t rgov ine bo v 
n j em p ros to r še za 
gostinski objekt, točilnico medu, predavalnice ter še in še. Zaradi 
bližine se bomo lahko na ogled odpravi l i kar s ko lesom.Vsem 
uporabn ikom čebelj ih proizvodov bo pestra izbira ter pri jazno 
okolje v veselje, zato vabljeni na Brdo. 

DJD 

Društvo za biološko-dinamično gospodarjenje "Ajda" 
domžalsko-kamniškega območja. 
Podrečje 10, Domžale (01-721-48-00) 

vabi 
na predavanje v Osnovno šolo Domžale (Šlandrova ) 

na Bistriški 19 v 
petek, 2 8 . junija, ob 19. uri zvečer na temo 

" B I O L O Š K O - D I N A M I Č N O K M E T O V A N J E 
IN N J E N E I S K U Š N J E " . 

Predava la bo ug ledna gostja iz Nemči je , gospa M A R I A 
T H U N , avtorica setvenega koledarja, ki že 5 0 let uspešno 
kmetuje po bio loškodinamični metodi in bo gost Društva 
Ajda Domžale. 
Vabl jeni vs i , ki vas zan ima pr idelava hrane brez umetn ih 
gnojil in strupenih škropiv ter ohranjanje plodne zemlje. 



Delo SKZ Moravče 
V letošnjem letu smo imeli v S K Z Moravče mnogo dela. V 
januarju smo imeli priprave na občni zbor, katerega organizacijo 
nam je zaupala S K Z . V januarju smo informirali županjo Milko 
Novak s problematiko v moravškem kmetijstvu. Obljubila nam 
je brezplačno koriščenje dvorane za izpeljavo občnega zbora, a 
jo potem nismo mogli dobiti, ker smo pod okriljem S L S . Kmetje 
smo brez vsake zamere stroške najema dvorane sami pokrili. 
Povabili smo jo na občni zbor, kjer naj bi pozdravila naše visoke 
goste. Glede nato, da je program prireditve pisal »državni vrh« 
in županje ni vključil v sam protokol, bi morala zadrego ob nastali 
situaciji razumeti. Dan pred občnim zborom sem se županji 
pojasnil problem, se ji opravičil in mislim, ker je krščansko 
odpuščati, da nam je že zdavnaj opravičila. Navkljub zapletom 
smo na svečnico občni zbor izpeljali. Naše žene so napekle 
pecivo, sami pa smo poskrbeli za pijačo ter ostalo hrano za več 
kot 12 ur trajajoči občni zbor. Nastopajoče in najem dvorane 
smo plačali iz lastnih žepov, zato očitki,da smo rabili denar 
davkoplačevalcev, niso na mestu. Na občnem zboru sem 
pogrešal večino svetnikov in lokalne oblasti, čeprav smo zaradi 
varčevanja z denarjem bili prisiljeni dati obvestilo le v lokalni 
časopis. Kasneje pa sem si mislil, da nas sigurno ne bodo 
pozabili, ko bodo blizu volitve. 
Imeli smo tri seje izvršilnega odbora S K Z . Minister But nam je 
razložil svojo strategijo vključevanja v E U . Na pogajanjih se 
prizadeva, da bomo slovenski kmetje deležni enakih subvencij, 
kot so jih kmetje iz držav že vključenih v E U . Opozori l je, da 
obrazce za količine proizvedenega mleka izpolnimo in jih 
vrnemo na K G zbornico, da bo Slovenija imela podatke o količini 
mleka za pogajanja o kvotah v Bruslju. Obljubil je 8 vaških 
klavnic v Sloveniji. Kje pa bodo stale, je vse odvisno od interesa 
kmetov in dogovora med njimi. 
Denar za lansko sušo bo izplačalo Ministrstvo za okolje in 

prostor, zato je nastala takšna zamuda. Razpisi za nepovratna 

sredstva z obveznim spremljajočim posojilom bodo tudi letos. 
Kdor se bo na razpis prijavil in bo izpolnjeval vse pogoje, bo 
sredstva po besedah ministra tudi dobil, če ne v letošnjem pa v 
naslednjem letu. Občina Moravče se bo na programe C R P O V 
verjetno prijavila, saj bo s tem denarjem lahko dokončala cesto 
na Limbarsko goro in cesto na Kovačijo. 
Člani S K Z se prizadevamo za ustrezen kmetijski del proračuna 
v občini Moravče. Zavedamo se , da skrbimo za zeleno krajino, 
negujemo in sadimo sadno drevje, svoje otroke večinoma 
varujemo doma, kosimo varovalni pas ob cest i . Tako občini 
prihranimo nekaj deset milijonov tolarjev. O d občinske oblasti 
pa pričakujemo temu primeren delež v proračunu. Po mnenju 
kmetov je treba največji poudarek dati na regresiranje zavarovanja 
in reprodukcijo živali. Zadnjič sem se z občinskim svetnikom 
pogovarjal o kmetijskem delu proračuna. Trdil je, da je dovolj 
velik. Omenil sem mu, da ljubljanska mestna občina namenja 
za nakup plemenskih telic 100 0 0 0 SIT regresa, a ta mi je 
rekel, naj grem kar tja. Predvidevam, da je pozabil, da smo 
kmetje v Moravski dolini avtohtona sorta. Nisem mu zameril, a 
na misel mi je prišlo, da so nas, Slovence, tudi iz Jugoslavije 
gonili v Gratz in Philadelfijo. Mi smo ostali tukaj, naši gonjači pa 
so šli na izlet na haško sodišče. Po preprosti in zdravi kmečki 
logiki ni dobro, da se v Moravčah stranke delijo na oblast in na 
moč. Edino pametno bi bilo, da oblast in moč stopita skupaj in 
kaj dobrega naredita za občane. Če se dobro spomnim, ste 
nam vsi skupaj pred volitvam veliko obljubili. Občani pa še 
vedno pijemo vodo iz salonitnih cevi, o domu ostarelih se že 
skoraj leto dni nič ne sliši, zemlja, katero so naši predniki kupili 
za zadružno stavbo, nam še tudi ni bila vrnjena. Iz Drtije in Češnjic 
v Moravče ne moreš poslati otroka peš, ker ne veš, če se bo živ 
vrnil. Kolo tovornjaka je namreč tolikšno kot 8 letni otrok, pa jih 
na tej cesti ne manjka, ne vlačilcev in ne otrok. Tudi spomenika 
zamolčanim žrtvam še ni nikjer videti. Volili smo vas zato, mislim 
na ene in druge, da boste tudi za volilce kaj naredili ne samo 
zase.V nasprotnem primeru nas po vaši zaslugi čaka rakova pot. 

JOŽE RIBIČ 

Kmetijci se izpopolnjujejo 
14.maja ob 20.ur i se je nekaj več kot petdeset kmetov iz 
domžalske izpostave Kmeti jsko gozdarske zbornice odzvalo 
povabi lu predsednice, Ivanke Kocjančič, in podpredsednika, 
Viktorja Mat jana, na predavanje in pogovor z mag. Zoranom 
K o v a č e m , d i rek to r jem Ve te r i na r ske uprave R S . T e m a 
predavanja je bila Predstavitev dela in zakonske obveznost i 
veter inarske uprave do živinorejcev. Po predavanju sta v 
razgovoru sodelovala še mag.Janez Krambergar poslanec in 
predsednik Odbora DZ za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
in A n t o n Darovic, vodja sektorja za kontrolo in selekci jo 
proizvodnje pri KGZS. 
K m e t j e s o i z v e d e l i v e l i k o 
podrobnosti o vzdrževanju hleva oz 
proizvodnj ih objektov, zakonsk ih 
predp is ih o ev ident i ran ju žival i , 
klanju na domu, prodaji pridelkov, 
peki kruha,.. . Ve l iko kmetov so 
z a n i m a l e t ud i p o d r o b n o s t i o 
inšpekcijskih obiskih, nestrinjanju z 
i n š p e k t o r j e v i m i u g o t o v i t v a m i , 
možnosti zavrnitve inšpektorskega 
pregleda... Povedano jim je bilo, da 
morajo od inšpektorja zahtevat i 
zapis nj ihovih pr ipomb v zapisnik 

pred podp isom le tega. 
N a t o pa i m a j o še 
m o ž n o s t p r i t o ž b e po 
izdaji odločbe. Beseda je 
tekla še o zdravstvenih 
spričevalih živali, obvezni 
kontrol i in pret i ranemu 
administ rat ivnemu delu. 
Zal pa se bodo kmetje z 
zadnjim navedenim dejst
vom morali sprijazniti, saj 
b i rokrat izem ni pr izadel le njih temveč vse, ki se pok l icno 

u k v a r j a m o s k a t e r o ko l i 
dejavnostjo. Na koncu so kmetje 
obravnavani temi precej oddalj i l i , 
ko so vpraševal i tudi o d rug ih 
problemih slovenskega kmečkega 
ž i v l j a . Z e l o s p o d b u d n o in 
r azvese l j i vo pa je, da kmet je 
kažejo zanimanje za nove tokove 
pred vs topom v E U , kar pa je tudi 
prav, saj bodo tako že pripravljeni 
na start, da zaplavajo v evropske 
v o d e kmet i j s t va man j bo leče , 
odločneje in uspešneje. 

MAL 
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Za praznike v športno rekreativnem duhu 

Veliko ljudi praznovalo prvi 
maj s krajani Tuštanja 

Prebiva lce M o r a v s k e dol ine je v pre lepo prvomajsko jutro 
prebudi la budnica godbe iz Moravč. Le malo je bilo tistih, ki 
so dan preživeli d o m a . Večina se jih je odpravi la na pohode 
na bližnje izletniške točke. Veliko pa je bilo tudi takih, ki so se 
udeležil i p rvomajsk ih zborovanj , npr. na Plešah ali pa v 
Tuštanju. 
Društvo krajanov Zgorn jega in Spodn jega Tuštanja je tudi 
letos uspešno izpeljalo že 9. t radic ionalni prvomajski shod 
na dvorišču gradu Tuštanj. 
Program se je kot vsa leta doslej pričel pred gost i lnama Soklič 
in Frfrav, ker so se zbiral i ljubitelji starih jeklenih konj ičkov, 
motor ist i in traktorist i . Vožnja v smer i Moravč je potekala v 

strnjeni koloni. Udeležence prireditve so ob cesti pozdravljali 
krajani in si z zanimanjem ogledovali oldtajmarje ter obenem 
obujali spomine na minule »tehnične« čase. 
Zan imiva vožnja se je končala pred g radom Tuštanj. Tu je 
bilo že vse pripravljeno za množično prireditev. Na stojnicah 
so prijazni prireditelj i ponujal i ob i skova lcem najrazl ičnejše 
jedi in pi jačo. G lasbena skup ina s pevko Brino in ansambe l 
Zasavc i pa so poskrbel i za g lasbo in poskočnost. 

Vsak, ki je obiskal Tuštanj, si je lahko ogledal notranjost gradu. 
Obiskova lc i so bili go tovo presenečeni 
nad l epo tam i no t ran jega dvor i šča . 
O b č u d o v a l i so o b n o v l j e n e a r k a d e , 
urejene sobane in grajsko kapelo. 
Okoli 17. ure se je vrnilo 117 pohodnikov, 
ki so začeli svojo pot ob 4. uri zjutraj pred 
g r a d o m in uspešno p rehod i l i d o l g o 
M o r a v s k o p lan insko pot. Ut ru jen i , a 

^ ^ • ^ • B uprav ičeno ponosn i sami nase, da so 
zmogl i prehodi t i 5 2 km do lgo pot, nekater i i zmed njih že 
večkrat, so prejeli zaslužena priznanja. 
V s e m udeležencem, pokrovi te l jem, števi ln im sponzor jem 

in pr izadevnim posamezn ikom se je predsednik Pavle Barlič 
v imenu glavnega organizatorja prireditve Društva krajanov, 
zahvali l za podarjene prispevke in ves trud, saj brez njihove 
pomoči prireditev ne bi doživela takšnega uspeh. 

B. DORIČ 

u • • 
V okviru praznovanj ob 27. apri lu in 1. maju je Špor tno društvo Termit 
Moravče organiziralo tudi šahovski turnir za Odpr to prvenstvo Termit 
Moravče. Turnir je potekal v soboto, 27. apri la, udeležilo pa se ga je 
osem šahistov, kar je presenetl j ivo malo, še zlasti ker je bilo že večkrat 
očitano, da se na tem področju v Moravčah skoraj nič ne dogaja. 

Igralci so se pomeril i po Bergerjevem sistemu, torej vsak z vsakim, imeli 
pa so vsak po 15 minut časa za razmišljanje na partijo. V derbiju prvega 
kroga sta se med seboj pomeri la Korošec starejši in mlajši, partijo pa je 
tokrat dobil mlajši. Drugi krog je postregel z derbi jem med zagrizenima 
tekmecema, Cerarjem in Grčarjem, zelo važno točko pa je osvojil Cerar. 
Prvo večje presenečenje s m o videli v tretjem krogu, ko je V idergar 
premagal do tedaj vodi lnega Korošca ml., v derbiju turnirja pa je Cerar 
premagal Juriča in tako sam prevzel vodstvo s točko naskoka. V četrtem 
krogu je Cerar premagal še Korošca ml., s č imer je bilo prvo mesto 
praktično že oddano, Jurič pa se je z zmago nad Grčarjem zelo približal 
končnemu d rugemu mestu . Prvo točko v tem korgu je vknjiži l tudi 
Klopčič, ki je p remaga l Zalokarja. V petem krogu je Cerar zmaga l še s 
Korošcem st. in s tem dokončno ušel. Točko zaostanka je imel Jurič, na 
tretjem mestu pa sta bila izenačena oba Korošca. V predzadnjem krogu 
je Korošec Štefan premagal Grčarja, Stane pa izgubil z Jur ičem. Prvo 
točko v tem krogu si je priboril Zalokar z zmago nad Vidergar jem. 

Pred zadnjim krogom je bilo tako prvo mesto oddano, 
v boju za d ruga dva poka la pa so bili še trije 
tekmovalci. Vse sta odločila Jurič in Korošec Štefan, 
ki sta remizirala, s čimer sta ohrani la 2. in 3. mesto, 
poraz Staneta Korošca proti Zalokarju pa tako na 
končni vrstni red ni več vplival. 
Prva tri mesta in pokale so tako osvojili Alojz Cerar, 
Marko Jurič in Štefan Korošec, za ostale pa seveda 
velja tisto o l impi jsko načelo, ki pa ga vsi dobro 
poznamo. 

Končni vrs tni red: 
1. Cerar Alojz 7 točk 
2. Jurič Marko 5,5 točk 
3. Korošec Štefan 4,5 točk 
4. Korošec Stane 3 točk 
5. GrčarJanez 3 točk 
6. Klopčič Brane 2 točk 
7. Zalokar Marko 2 točk 
8. Vidergar Zmago 1 točk. 

S.K. 
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Teniški turnir 
Letošnji prvomajski prazniki so biii za nekatere pravo 
razkošje, kar se t iče prostih dni. Če ste praznikom in 
nedel jam dodal i še kakšen dan dopusta , ste lahko 
praznovali kar devet dni skupaj. In ker člani Športnega 
društva Termit Moravče ter družina Peterka oz. teniško 
igrišče, jahanje in avtoprevozništvo Kvadla (nudijo tudi 
prigrizke) vedo, da je poležavanja hitro dovolj in preveč. 

so letos ponovno organizirali tradicionalni že 10. teniški 
turnir. Predvidoma bi se moral odigrati v soboto, vendar je 
bil zaradi s labega v remena prestavl jen na nedel jo, 
28 .4 .2002 . Letošnjega turnirja seje udeležilo 12 igralcev, 
kar je pomeni lo zgoden začetek. Tako se je prvi dvoboj 
začel še v gosti megli in mrazu, vendar pa je sonce kmalu 
obsijalo igrišče in igralci so se v tekanju po igrišču krepko 
potili, sodniki in gledalci (na žalost zelo malo) pa posončili! 
Popoldan, po od igranem zadnjem setu, pa je sledila 
podelitev pokalov najbol jšim. In kdo so zaenkrat daleč 
naokoli dokazano najboljši v Moravski dolini: prvi Zdravko 
Novak, drugi Emerik Peterka ter tretji Miro Koprivšek. 
Sicer pa je bila podelitev pokalov le formalnost, saj so vsi 
udeleženci turnirja igrali v duhu VAŽNO JE SODELOVATI!. 
saj je nagradni sklad »obsegal« kosilo, pijačo in prigrizek 
po končanem turnirju ter veliko zabave za vse. 

NEVENKA MAROLT 

Nogometni turnir v Pečah 
V nedeljo. 28, aprila, je v organizaciji ŠD Termit Moravče in Šl) Peče na 
igrišču v Pečali potekal tradicionalni prvomajski turnir v malem nogometu. 
Dobro sodelovanje med društvoma je porodilo idejo, da se letos ta turnir 
organizira v Pečah. Člani Športnega društva Peče so postorili vse potrebno 
pri ureditvi igrišča in okolice, v ŠD Termit Moravče pa so poskrbeli za 
objavo v medijih, prijavo ekip in vse kar je potrebno pri izvedbi tekmovanja. 
Prijavilo seje devet ekip : ŠKD Peče, Ljubljanska banka, ŠD Mlinše, 
Bencinski servis Klopčič. Junior bencinski servis Klopčič, Optimisti. Jeklena 
dolina. Druga liga in Zlatarna Lea Litiju. 
Na dan tekmovanja je po deževnih dneh posijalo sonce in napovedalo 
resnično lep dan in odlične pogoje za tekmovalce in gledalec. Kvalitetna 
srečanja in dobre igre so navdušile številne gledalec, ki so s svojim obiskom 
resnično prijetno presenetili organizatorje. Seveda so za dodatno prijetno 
presenečenje poskrbeli igralci domače ekipe KŠD Peče in s svojo zmago 
nad ekipo Ljubljanske banke navdušili gledalce in pokazali, da tudi v 
Pečali znajo igrali nogomet. Po igrah v kvalifikacijah so se v finalno skupino 
uvrstile ekipe ŠD Mlinše. Bencinski servis Klopčič in Zlatarna Lea Litija. 
Zmagovalec turnirja 
je bi/a ekipa Zlatarna 
Lea Lilija, druga je 
bila ekipa Bencinski 
servis Klopčič in tretja 
ekipa ŠD Mlinše. 
Vsem trem ekipam je 
predsednica KŠD 
Pece Jana Konček 
Cigula izročila 
pokale za osvojena 
mesta in se jim 
zahvalila za 
sodelovanje na 
turnirju. Vse pohvale organizatorjem, posebno predsednici KŠD Peče Jani 
Konček C 'igula in njenim članom, ki so bili dobri organizatorji in prijazni 
gostitelji. Gledalce pa že sedaj vabijo na ogled turnirja v malem nogometu 
za pokal Peč, ki bo potekal v nedeljo. I. septembra, na igrišču v Pečali. 

KARLA BARLIČ Joto Jana K. Cigula 

Spominska svečanost v 
Češnjicah 

0 0 Združenja borcev in udeležencev N O B Moravče vsako 
leto organizira spominsko svečanost pri spomeniku v gozdu 
pri Remzovi domači j i . V betonski okvir je vdelana plošča z 
napisom: »Mučeniki, 21.4.1945, tukaj zverinsko mučeni in 
ustreljeni od krvoželnih domačih izdajalcev.« 
Na tem kraju se vsako leto zberejo ljudje in v tišini obujajo 
spomin na padle - pobite sovaščane. Napad na aktiviste je 
bil izvršen 21. aprila 1945, kar je bil krut zločin v pričakovanju 
svobode in je g loboko prizadel sorodnike pobitih aktivistov 
in domačinov. 
Sk romno obeležje vsako leto privablja števi lne borce, 
p r a p o r š č a k e , u d e l e ž e n c e N O V , v s e več je o s t a l i h 
obiskovalcev mlajše generaci je. Spominska svečanost se 
je pričela z minuto molka ob polaganju vencev in prižiganju 
sveč. Udeležence je pozdravi l Jože Kveder, ki je imel tudi 
osrednj i govor.Učenci tretjega razreda OŠ Juri ja Vege 
Moravče so z mentorjem Ante jem Pajkom izvedli lep splet 
recitacij in pesmi . Nastopi la sta mešani pevski zbor D U 
Moravče z zborovod jem Alo jz i jem Štefanom in moški 
pevski zbor Tine Kos pod vods tvom Mi ra Capudra .Oba 

pevska zbora sta zapela po nekaj pr i ložnostnih pesmi . 
Govornik in vsi nastopajoči so bili deležni burnega aplavza. 
Posebno presenečenje pa je bil obisk 0 0 Združenja borcev 
in udeležencev N O B iz Zagorja ob Savi . Prvikrat so bili v 
teh krajih. Program je povezoval Mi lan Brodar. Po končani 
s p o m i n s k i s lovesnos t i je bi lo d ružabno srečanje na 
Remzovi domači j i kot že vsa leta poprej. Tako je bil tudi v 
moravšk i obč in i us t rezno obeležen dan upora prot i 
okupator ju. Spominske svečanost i se je udeležila tudi 
županja Milka Novak in drugi predstavniki političnih strank 
v občini. 

JOŽE NOVAK 



Kresovi naznanjali praznik dela 
Kresovanje pomeni praznovanje sončevega obrata na 
predvečer najdaljšega dne v letu, to je 24.6., kurjenje ognja 
pa predstavlja verovanje v magično moč ognja. Prvomajsko 
kresovanje pa simbolno pomeni praznovanje ob prazniku 
dela. 

Kot že nekaj let doslej se je tudi letos nad Češnjicami ob mraku 
prižgal kres. Peščica hvalevrednih vaščanov je pripravilo kres, 
poskrbel i pa so še za prigrizek in za vsak primer postavili 
šotorsko streho. Tako s časom prvomajsko kresovanje v 
Češnjicah postaja tradicionalen družabni dogodek, ob katerem 
se srečajo in kakšno rečejo sosedje in znanci. Današnji tempo 
življenja pač terja od nas vseh odrekanje družabnemu življenju, 
zato nam vse prevečkrat zmanjka časa prav za naše sovaščane. 

N. M. 

Bil je lep večer pred 
1 .majem. Na Žerenku 
- tako se imenuje 
predel Desna, kjer 
p laninci gradi jo svoj 
d o m , je na praznični 
večer z a g o r e l k res . 
T o k r a t so se na 
k r e s o v a n j u z b r a l i 
p r e b i v a l c i D e s n a , 

Štebali je, Kovačije, Štorovja, Grmač in Zgorn jega Prekra. 
Glavni kresovalec in ob enem budni gasilec je bil Janez Učakar, 
za kar so mu bili vsi hvaležni, saj so se lahko brezskrbno 
zabaval i in opazoval i kresove na bližnjih in daljnih hribih. Vs i 
si žel i jo, da bi kresovanje na Žerenku posta lo občinska 
prireditev. 

BRANKA 

Maj prinesel cvet turističnih prizadevanj 
Že precej časa se je Komisija za turizem Občine Moravče ukvarjala z dvema ključnima 
vprašanjema: kako izdelati turistične propagandne materiale in komu zaupati to 
odgovorno na logo. Po večih sestank ih in premlevanju na jugodnejš ih in 
najkvalitetnejših ponudnikov so se odločili, da izdelavo zgibanke prepustijo dobrima 
poznavalcema in proučevalcema Moravske doline Marku Kapusu in dr. Maji Topole, 
ki sta naredila izbor fotografij in pripravila besedilo. Vsak košček naše občine pa sta 
spoznala kot sopripravljalca projekta CRPOV. Zemljevid je prispeval Geografski inštitut 
Antona Mel ika ZRC S A Z U Zasnova in realizacija je delo Studia 5 iz Mirne. Tisk in 
pripravo nanj pa so opravili v d.o.o. Marginalija iz Petrove. Založnica Občina Moravče 

je tako odločilno prispevala k promociji občine tudi na tak »tiskan« 
način. Marka Kapusa sem poprosila za odgovora na vprašanji, 
kakšne kriterije za izbor so upoštevali pri izbiri poudarjenih 
elementov ter kakšno vizijo turizma vidi. Žal pa mi na ti dve vprašanji 
do zaključka redakcije ni uspel odgovoriti. 
Vsekakor pa imamo od sedaj možnost ponudit i vsakemu 
obiskovalcu predstavitveno zgibanko, ki ga bo poskušala prepričati, 
da se v naše kraje preprosto zaljubiš, zato se vanje tudi toliko ljudi 
pogostokrat vrača. V bližnji prihodnosti pa bi vsakomur prav prišla 
tudi turistična karta in kot logično nadaljevanje še turistični vodnik, 
ki ne bi le privabljal, temveč tudi obveščal o turističnih zmožnostih 
občine. Upajmo, da bo cvet, ki je pognal spomladi, že to jesen 
obrodil tudi želena sadova, turistično karto in vodnik. 

MAL 
Kako potep po naši občini doživljajo nedomačini, je imenitno popisal Igor Velepičiz 
Domžal, kije vtise s prvomajskega pohoda strnil v poučno satirični potopis. Pmstorje 
tudi tokrat krojil podobo glasila, zato potopis čaka na luč sveta v uredničinimapi. 

NASI KRAJI 

ČEŠIMJICE z okolico 
Češnjlce so bile nekoč majhna vas ob Rači. Ime je vas dobila po češnjah, vendar 
pa ni znano, kje naj bi le-te bile. Danes tu namreč ne uspevajo ravno najbolje. 
Zgodovina prvič omenja zaselek Planina leta 1341, Češnjice pa leta 1426, ko je 
Nikolaj Gall tu prodal dve kmetiji prednici studeniškega samostana. Mnogo let 
kasneje so se Češnjice pojavile v zapisih o iskanju premoga in kremenčevega 
peska. 0 nahajališču železove rude v tem delu na žalost ni zapisov, je pa glede 
tega bogato ustno izročilo. Nad češnjiškim gradom pa so našli ostanke žlindre in 
oglja v zemlji. 

Grad Češnjice, nemško se je imenoval »Liechteneck«, je stal nad vasjo oz. nad 
izvirom Rače. Pozidali so ga gospodje Galli iz Rožeka okoli leta 1550. Vendar pa 
grad ni imel sreče. Zamenjal je ogromno lastnikov, vse dokler ga ni leta 1938 
kupila občina Moravče in ga z državno podporo preuredila v sirotišnico, katera 
je bila leta 1940 tudi vseljena. Med okupacijo so stavbo izpraznili in da se vanjo 
ne bi vselil okupator, so grad 1. maja 1943 partizani požgali. Grajska klet je nato 
služila kot partizanska bolnica, imenovana Ribnik, po osvoboditvi pa so grad 
dokončno porušili kmetje in kamenje porabili za popravilo hiš in poti. Kasneje je 
bila tu drevesnica, danes pa ni več sledi, ki bi spominjale na žalostno zgodbo 
mogočne zgradbe, razen dveh cipres, ki se dvigata visoko proti nebu. 
Na Tineta Kosa, ki se je rodil 29. januarja 1894 leta na Planini v Češnjicah, pa nas 
bodo vedno spominjali njegovi kipi. Po študiju na Dunaju je najprej ustvarjal v 
češnjiškem gradu, nato je delal v Beogradu, kasneje pa odprl atelje v Ljubljani. 
Veliko je razstavljal in dobival razna priznanja in nagrade. Njegova najbolj znana 
dela so: Miklošičev spomenik pred sodiščem v Ljubljani, kip Pravice, kip Zmage 
v Tivoliju, kip kneza Koclja v Beogradu, spomenik borca v Moravčah, upodobil je 
Stritarja, Cankarja in Detelo,... Za delo Mati z otrokom je leta 1937 v Parizu prejel 
zlato odlikovanje. Veliko njegovih del je v zasebnih zbirkah, nekaj jih hrani 
Narodna galerija v Ljubljani, leta 1967 pa je OŠ Jurija Vege ob otvoritvi poklonil 
plastiko Sejalec. 

Nedaleč od Češnjic se nahaja majhna Marijina cerkev v Hribcah. 
Temeljni kamen so postavili leta 1906,13. oktobra 1907 
pa cerkev posvetili. Cerkev je bila postavljena v priprošnjo 
za varstvo pred naravnimi nesrečami, še zlasti potresi, ki 
so bili ob koncu stoletja v osrednji Sloveniji zelo pogosti. 
Vsako leto je na veliko noč popoldan slovesna procesija. 
Zanimivo je, da so dva bronasta zvonova pripeljali šele 
naslednje leto, vendar pa je oba vzela prva svetovna vojna. 
Nov bronasti zvon je nato cerkev dobila leta 1925, zanj pa 
je največ prispeval Jakob Gorjup (Trznarjev iz Rudnika), 
kateri je tudi daroval svet, na katerem stoji cerkev. Danes 
je Marijina cerkev v Hribcah priljubljena sprehajalna točka, 
na žalost pa se v njeni okolici vse prevečkrat zadržujejo 
pivci piva ter z metanjem pločevink motijo in onesnažujejo 
okolje ter se znašajo nad cerkveno zgradbo. 
Danes je poleg starega dela vasi, ki leži tik ob Rači, na tako 
imenovanem Riglu nastal še novi del vasi. Nekaj hiš, ki 
ravno tako spadajo pod Češnjice pa se nahaja vzhodno 
od izvira Rače (imenovan tudi Pod velbom), nasproti nekdaj 
stoječega gradu.Vas kot celota tako skozi čas dobiva 
popolnoma novo podobo. Pred kratkim so odstranili kup 
obnemoglih avtomobilov, ki niso le izgledali grdo, ampak 
so tudi zastrupljali Račo. K novi, lepši podobi in urejenosti, 
nenazadnje pa tudi k povečanju števila prebivalcev, pa je 
veliko pripomoglo tudi asfaltiranje cest. Po najnovejšem 
štetju ima vas že 50 hišnih številk in približno 210 prebivalcev. Del 
vaščanov kmetuje, nekaj je podjetnikov, večina pa odhaja 
na delo v Domžale in Ljubljano. In ker je vas v »treh kosih«, 
hišne številke pa razporejene popolnoma nelogično, morda 



ne bi bilo odveč, da bi v prihodnosti dobili ulice. Morda poimenovane Ul. Tineta 
Kosa, Grajska ul., Ob Rači, Dunaj, Rigelj, Klen, Planina Sicer pa si vaščani v bližnji 

prihodnosti želijo javne razsvetljave, višje ležeče hiše tudi ureditev preskrbe z 
vodo, dokončanje oz. asfaltiranje ceste Češnjice-Tuštanj 

NEVENKA MAROLT 

Eden odstavbarskih pomnikov v Drtiji. 

DRTIJA z okolico 
Drtija se razprostira v JV in J smeri od Moravč. Naselje sestavljajo razloženi 
zaselki Belnek, Gorica, Kovačija, Podbrdo, Štance Laze, Štorovje in Štebalija. 
Ljudje so v preteklosti na pretežno hribovitem področju, ki meji na Zasavsko 
hribovje, izsekali gozd in na prisojnih pobočjih zgradili naselja. Med njimi je do 
konca druge svetovne vojne kraljeval grad Belnek. Tu prebiva približno 300 ljudi. 

Preživljajo se s pol jedel jstvom, 
živinorejo in delom v različnih tovarnah 
in ustanovah. V zadnjem desetletju je 
zraslo več novih hiš v ravninskih vaseh 
Drtija in Gorica. 
V bližini naselja Drtija, ob cesti Moravče 
- Izlake stoji Termit - separacija 
kremenčevega peska. V preteklosti so 
v rudniku kremenčevega peska delali 
pretežno domači delavci, danes pa daje J 
kruh le še peščici domačinov. Za seboj < 
pa pušča zevajočo rano pokrajine, i 
Za razvoj tega dela občine, so 
načrtovane izgradnje nekaterih lokalnih 
cest, obnova dotrajanega vodovoda z 
menjavo azbestnih cevi od vodohrama 
Drtija do Moravč. Zemeljska dela na 
cest i do Be lneka že potekajo, 
rekonstrukcija ceste do cerkve pa bo 
izpolnjena predvidoma v tem letu. 

Krajani si želijo turistično oživiti ta del občine. Športno rekreativna prireditev Po 
poteh Baragovega otroštva je že ena od turistično zanimivih dejavnosti. V ta namen 
pripravijo Baragov duatlon in Baragove večere v drtijski cerkvi Matere božje, 
kraljice angelov. Ob zvokih obnovljenih orgel so večeri nepozabni ter polni 
harmonije in svetosti. 

Za prihodnji razvoj Drtije je pomembna tudi bližina plinske postaje. Ob njej bi 
lahko v prihodnosti nastala industrijska in stanovanjska cona. Tudi gostinski objekt Marije 
Peterka bo nekoč dograjen in bo nudil prijetno zatočišče mimoidočim turistom 
ter obiskovalcem, ki si želijo miru. Neizkoriščene so tudi številne pešpoti, ki 
vodijo v hriboviti del doline in naprej proti Zasavju. 

BOJANA DORIČ, loto: Franci Skok 

Peti na državnem 
tekmovanju 

Peški pionirji-gasilci so dosegli odlični rezultat na 
državnem mladinskem gasilskem tekmovanju 
18. maj 2 0 0 2 , lepa sončna majska sobota, dan, ki ga pomniš. 
In res, zapomni l i si ga bodo najmlajši peški gasi lc i in tisti, ki 
smo ta dan spremljali enoti peskih pinirjev-gasilcev in pionirk 
gasilk na državno mladinsko gasilsko tekmovanje za 
memorial Matevža Haceta v lepo in pri jetno Ločico ob 
Savinj i pri Žalcu. Naši pionirji so namreč pod mento rs tvom 
Antona Stenka doseg l i odl ičen rezultat, to je peto mesto. 
Morda bo kdo rekel, pa saj so bile štiri enote "pred njimi." Res 
je, toda "za nj imi" je ostalo 3 8 enot, ki so nastopi le na tem 
državnem tekmovan ju . Če upoštevamo, da se na takšno 
tekmovanje uvrstijo le po tri enote, ki so najboljše na izbirnih 
regijskih tekmovanj ih, na te pa le najboljše enote iz občinskih 
tekmovanj, so peški dosegli peto mesto med 1404 gasilskimi 
društvi v Sloveni j i . Tudi enota pionirk je dobro tekmovala in 
med 4 0 enotami dosegla 24. mesto. Peto mesto pionirjev na 
državnem tekmovanju je najboljši rezultat, ki so ga kdaj koli 
doseg le tekmova lne enote iz l jubl janske regije III. Res , 
zaslužijo vse čestitke, mladi gasilci in gasilke in seveda njihov 
mentor An ton Stenko, ki je ob pomoč i povel jnika P G D Peče 
Staneta Stenka vadil enoti . 
Tekmovaln i dan si bomo zapomni l i tudi po napetost i , ki je 
vladala med tekmovalc i in t ist imi, ki s m o jih spremljal i , med 
drugim tudi predsednik in poveljnik PGD Peče, Ivan Avbel j in 
Stane Stenko. Peški pionirji so bili namreč po neuradn ih 
rezultatih dolgo časa uvrščeni na tretje mesto, končni rezultati 
pa so pokazal i peto mesto. O d tretjega mes ta jih je loči lo 
s a m o 1,6 točke, od prvega pa 3,5 točk (dosegl i so 1080 ,9 
točk). Obe vaji - vajo z vedrovko in štafeto s p renosom vode. 

Pred odhodom enotna tekmovalni prostor, foto: T. Gabršek 

so opravi l i b rezh ibno brez kazenske točke. Pri t em je t reba 
poudarit i , da se je prvič na takšnem tekmovanju izvedla vaja 
z vedrovko s a m o enkrat in prvič je čas meri la e lekt ronska 
štoparica. 
Na tekmovan je s m o se odpel jal i z av tobusom iz Peč. malo 
po šesti uri. Gas i lska zveza Žalec je tekmovan je odl ično 
pripravi la. Nastop i lo je kar 172 enot iz ce le Sloveni je, toda 
vse je bilo tako dobro razporejeno, da ni bilo nikjer nobene 
gneče, niti na tekmoval išču niti na parkir išču. 
Po nastopu naših enot smo se odpeljali na Vransko, kjer smo 
obiskal i bogat gasi lsk i muzej in Muze j motoc ik lov, edini 
tovrstni v Slovenij i . Zaključil i smo v Gostišču Trobej s p icami 
in osvežilno pijačo. 
Vožnjo domov je spremljala pesem naših najmlajših gasi lcev 
in gasilk. Res, dan, ki ga ne moreš pozabi t i . 

B. BRVAR 
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Kulturni dogodek v Pečah in Moravčah 

Gledališka predstava "Cvetje hvaležno odklanjamo" 
V soboto, 27. aprila 2002, je bilo v dvorani gasilskega doma v Pečah spet veselo. Kako tudi ne. saj je gledališka skupina 
Kulturnega in športnega društva Peče pripravila novo gledališko poslastico, komedijo avtorjev Normana Barrash in 
Carroll Moore z naslovom Cvetje hvaležno odklanjamo. V soboto. 18. maja 2002. so igro uprizorili še v dvorani kulturnega 
doma v Moravčah. 

Zgodba govori o Georgu Kimballu (Boris Huber), ki je nenehno bolan. Mučijo 
ga glavoboli, bolečine v prsih, komolcih in še kje. Njegova žena Judy (Karla 
Barlič), s katero je poročen že petnajst let, ga vsa leta "crklja" in mu pomaga, 
da lažje prenaša bolečine. George ima svojega zdravnika dr. Marka (Boštjan 
Mal), ki ga pregleda vsake štirinajst dni in mu zaradi stokanja predpisuje nova 
in nova zdravila in nove diete in je prav poseben zdravnik, ki se zaradi svojih 
bolnikov prav nič ne živcira in za vsakega ve, ali je res bolan ali pa je samo 
hipohondričen, kot je George. Judy ima prijatelja Berta (Silvo Kos), nekdanjega 
sošolca, ki pride na obisk iz Kalifornije in ki v Georgu vzbuja ljubosumje zaradi 
njegovega odkritega dvorjenja nekdanji sošolki. Bert pa ni edini, ki mu je Judy 
všeč. Všeč je tudi Vitu (Gašper Uštar), fantu iz čistilnega servisa, ki Judy na 
dom prinaša njena oblačila. George ima prijatelja Arnolda (Klemen Barlič), 
preprostega človeka z veliko dobre volje, ki je tudi njegov sosed. 
Dogodki se začnejo zapletati, ko George sliši samo del telefonskega pogovora 
med dr. Markom in nekim drugim doktorjem in misli, da je on tisti, kateremu so 
štete ure. To pove Arnoldu, ki se od skrbi, da bo izgubil dobrega prijatelja, napije 
njegovega žganja in mu hoče izpolniti še zadnjo željo. Georga že skrbi, kaj bo 
počela Judy kot nebogljena vdova, zato jo hoče poslati v večerno šolo in jo 
hoče zbližati z Bertom kot potencialnim kandidatom za njenega bodočega moža. 
Napiše tudi oporoko in pokliče uslužbenca pri Večnih vrtovih, grobarja Akinsa 
(Milan Uštar), ki na šaljiv način dela reklamo za grobove, tako da se zdi, kot da 
gre za počitniške hišice. Vrhunec nastopi, ko Judy, ki seveda ne ve, da George 
misli, da bo umrl, začne sumiti, da ji mož nekaj prikriva, zato ga vpraša, če jo 
vara z drugo žensko. George ji pove resnico, vendar je že prepozno in mu ne 
verjame več. Položaj se zdi že breizhoden, ko George končno izve, da ni bil on 
tisti, ki naj bi mu bili šteti dnevi. To deluje nanj, kot bi se zbudil iz spanca, in 
njegove hipohodrije kar naenkrat ni več. Ima pa še en večji problem. Kako 
spet pridobiti nazaj svojo ženo, ki jo je zasipal z neresnicami in uboga ženska 
ni več vedela, kaj je res. Na srečo je Arnold, njegov najboljši prijatelj, po poklicu 
pravnik, zato mu pripravi scenarij, s pomočjo katerega bo ženo spet pridobil na 
svojo stran. Scenarij uspe in zgodba se tako na hiter način razplete in srečno 
konča. 
Nuška Sušnik se je zopet izkazala kot odlična režiserka. Igralci so skrbno 
upoštevali vsa njena navodila, saj so se v svoje vloge tako dobro vživeli, da 

smo se gledalci lahko smejali komičnim prizorom od začetka do konca igre, 
teh pa ni bilo malo, saj je igra trajala skoraj dve uri. 
Dogajanje se je v glavnem odvijalo v Georgovi dnevni sobi, nekajkrat pa se je 
preselilo v ločen zatemnjen prostor, kjer so igralci odigrali prizore, ki so se 
porodili v sanjarjenjih oseb v igri. V enem izmed teh prizorov se je kot Georgova 
ljubica izkazala Ida Kos s svojo čutnostjo in iskrivo pojavo. Igralci so poskrbeli 
tudi za odlične kostume in masko. Jana Kos je pomagala kot šepetalka. 
Posebna zahvala gre tudi Andreju Veselu, ki je sponzoriral kulise. 
Tudi na gostovanju v Moravčah je bila dvorana polna gledalcev, ki so z 
navdušenjem spremljali dogajanje na odru. To je še posebej razveseljivo, saj 
je bilo to prvo gostovanje gledališke skupine Kulturnega in športnega društva 
Peče v Moravčah. Igro je z navdušenjem spremljala tudi moravška županja 
ga. Ljudmila Novak, ki je ob koncu čestitala vsem igralcem in jim zaželela še 
veliko uspešnih nastopov. 

DARKO BRVAR, foto: Jana K. Cigula 

Zupanova Micka še aktualna, a za 
večino obiskovalcev prekratka 

20.aprila je sedem igralcev jeseniškega amaterskega 
gledališča prepričljivo odigralo prvi izvirnik Linhartovega 
besedila. Predstavo je posebej odlikovala kostumografija. kije 
odlično ponazarjala nošo izpred200 let in značilno gorenjsko 
narečje. Predstavo sije ogledalo precejsedmošolcev in sina 
ta način utrdilo znanje o prvi slovenski veseloigri. 

MAL 

Adi Smolar med Pečani 
II. maja 2002 ob 20. uri je v Pečah gostoval Ad i Smolar. 
Koncert je organiziralo Kulturno in športno društvo Peče in 
je bil še ena prireditev v nizu spomladanskih prireditev. 
Adija so najteže pričakovali otroci, ki so zasedli celo tretjino 
dvorane gasilskega doma. Ad i je prišel predčasno, tako daje 
že pred osmo spoznal naše najmlajše in j ih presenetil s 
sladkarijami. Kot prvo smo pri njem opazil i , da ni prav nič 
zvezdniški. Očitno se je takoj vživel in občinstvo po nekaj 
minutah pridobil s svojo preprostostjo. Dokazal je, da je 
preprost človek in hkrati vrhunski glasbenik. Kot kantavtor 
ustvarja glasbo, ki ima zelo širok krog poslušalcev. Njegova 
besedila so zabavna, a obenem globoka. Pripovedujejo o 
stiskah in veselju malih ljudi in opevajo vse bolj odrinjene in 
pozabljene vrline (zvestoba, ljubezen, družina, poštenje, 
delavnost), dotaknejo pa se tudi tem, o katerih marsikdo nerad 
razmišlja (smrt, minljivost). Hkrati pa zelo dobro igra kitaro 
in njegova posebnost so enkratni ritmi, ki v Sloveniji nimajo 
posnemovalcev. Obenem pa Adi ves čas koncerta neprisiljeno 
kontaktira z občinstvom. D A R K O B R V A R Doživeli smo dve 
uri čudovite glasbe, od katere smo dobili veliko prijetnega za 
uho in še več za dušo. 
Za konec morda samo še spodbuda Kulturnemu in športnemu 
društvu Peče, da si takih koncertov še želimo. 

JELKA LALIČ 



K o n j e n i c a n a S v e t o g o r o 

Letos so se moravški konjeniki podali na dvodnevni izlet na 
Sveto goro. Njihova pot je tekla pretežno po gozdu. Začeli so 
na Imenjah in pot nadaljevali skozi Preserje pri Lukovici, Rožek, 
Vinje. Negast rn , L imbarsko goro, Vrh pri Ml inšah, Peške 
Kandrše in Vidrgo vse do Raven pri Mlinšah. Na tamkajšnjem 
kmečkem turizmu so se namreč že predhodno dogovori l i za 
večerjo in nočitev ter pripravili vse potrebno za konje. In prenočili 
so kot se za konjenike spodobi . Na kozolcu, v senu. Konji pa 
pod njimi, dobro prekriti z odejami, saj se je temperatura ponoči 
kar pošteno spusti la. Poskrbel i so tudi za stražo, ki se je 

Rokodelci ne mirujejo 

menjavala vsaki dve uri. Naslednje jutro so se po obilnem zajtrku 
povzpeli na Sveto goro in tako dosegli cilj, na Moravsko pa so 
se vračali skozi Vovše, Vače, Dol, Ples, Drtijo, Sotesko, Podstran 
in na Imenjah sklenili krog. Dvanajst konjenikov je tako zaključilo 
še eno prvomajsko druženje, ki jim je kljub črnim oblakom ostalo 
v lepem spominu. Kot pravijo, so na poti srečali veliko prijaznih 
ljudi in odkrili mnogo novih stez, ki jih bo še potrebno raziskati. 
Razmišljajo pa že, kam vse se bodo s konji podali v naslednjih 
mesecih, če bo le vreme pravo. Vsak tak pohod je namreč treba 
skrbno načrtovati že veliko prej, saj kakšna velika presenečenja 
na poti niso ravno dobrodošla. Predvsem pa je pomembno, da 
se konjeniki med seboj in s konji dobro razumejo in si zaupajo. 

NEVENKA MAROLT 

Med skavti 

Rokodelci na svojih srečanjih ne mirujejo. Izpod njihovih prstov 
nastajajo novi in novi izdelki. Program de la , ki so si ga zastavili 
v začetku septembra, so že izpolnil i . Še več. Dodal i so mu še 
og lede nekater ih pr i red i tev in razstav na t e m o ročn ih 
spretnosti. 
Za njimi so ure, kjer so izdelovali 
č e s t i t k e , n o v o l e t n a d a r i l a , 
papirnate rože, barvanja svile, 
k e r a m i k e in s k u p e n o g l e d 
sl ikarske razstave v M e d v o d a h , 
kjer je njihova članica razstavljala 
svoja dela. 
Za zaključek načrtu je jo izlet v 
zahodni del Sloveni je in ogled 
znanega čipkarskega središča ter 
njegovih naravnih znamenitost i . 
N j i hova s rečan ja so b i la kot 
v e d n o z a n i m i v a , razno l i ka in 
ustvarjalna. Želijo si novih ročnih 
spretnosti in so veseli vsake ideje 
ter vsakega novega člana, ki se 
j im ob četrtkovih večerih pridruži Barvanje svile sploh ni 
v kulturnem domu. težko 

Na slikarski razstavi v Medvodah je Leonida predstavila eno 
izmed svojih novih del. 

B. DORIČ 

Skavti med prazniki aktivni 
Za prvomajske praznike smo bili skavti zelo akt ivni . Dva 
skavta sta se udeležila pet dnevne skavtske taborne šole v 
Kopru, kjer sta se usposabl jala za vodnika. Ostal i skavti smo 
se pridruži l i pohodn i kom na Moravški p laninski poti. Kl jub 
dolgi poti je bil pohod poučen. 

Hodili smo združeni v eno skupino, v kateri smo se med seboj 
spoznaval i in drug drugega spodbujal i . Organizatorjem se za 
organizaci jo pohoda zahval jujemo. 

Skavtske obljube 
Po enoletn ih pr ipravah je 
bil 18 .maj za moravške 
skav te p o m e m b e n d a n . 
Zbral i smo se v Moravčah 
in o d š l i na S v e t e g a 
Mohor ja, kjer smo v naravi 
pripravil i vse pot rebno za 
sve to mašo in s l ovesne 
ob l j ube . S v e t o mašo je 
daroval moravški župnik in 
m e d m a š o s m o pr i 
skavtski zastavi obl jubi l i , da b o m o vestno služili Bogu in 
domov in i , pomagal i svoj im bl ižnj im in izpolnjevali skavtske 
zakone. Po obl jubah s m o naše uniforme dopolni l i z rutkami, 
na katerih so barve, ki predstavl jajo Moravsko dol ino. Tako 
s m o postali člani skavtov klana McMaček . Po končani maši 
s m o se posladkal i z dobro tami , ki s m o jih prinesl i s seboj in 
za konec odigrali še nogometno tekmo. Sedaj bomo še bolj 
pogumno stopali novim skavtskim izzivom naproti . 

KRISTINA NOVAK 

M n r a v š k f i H n l i r i f i 1 7 



Poročilo o delu medgeneracijske skupine " KRANJSKA LILIJA 
Pričetek delovanja: 14.02.2001 (7 članic) 
Prva obletnica delovanja: 14.02.2002 
Kraj srečevanj: prostori Društva upokojencev iz Moravč 
Čas srečevanj: ob sredah, poleti ob 18. uri, pozimi ob 16.30 (2 uri) 
Število članov: 8 članic (od 11 do 77 let) 
Voditelja: Marija Radkovič in Ciril Jamšek 
Število srečanj: do 10.04.2002 -56 srečanj 

IZLETI 

• Srečanje skupin v marcu 2001 (gostišče Kovač, Količevo) 

O lanskoletnem srečanju skupin v marcu smo že poročali v občinskem 
glasilu. 
• Obisk Arboretuma Volčji potok 
Obiskali in si ogledali razstavo cvetja v arboretumu, kar je bil resnično 

balzam za naše romantične duše ob pogledu na tisočero cvetov. 
• Ogled gradu v Tuštanju 
Tuštanjski grad, kije že precej obnovljen, je vreden ogleda, saj nam nazorno 

prikazuje življenje tu živečih ljudi v preteklosti. 
• Obisk Sv.Miklavža nad Moravčami 
Zaključni izlet v bližnjo okolico smo opravili pred počitnicami skupine in imeli 
smo se zares lepo. 
• Izlet skupin na Debeli Rtič z ogledom Postojnske jame in družabnim 
srečanjem 
Obiskali smo člane skupin, ki so bili na taboru na Debelem Rtiču. Pripravili 

so lep sprejem s kulturnim programom, za katerega so največ točk pripravili 
najmlajši udeleženci tabora. Sledil je ogled Postojnske jame, kjer so bili 
nekateri prvič v življenju. Izlet smo zaključili z družabnim srečanjem. Prelepo. 
• Lukovica • podelitev diplom voditeljem in predstavitev izdaje prvega 
biltena društva 
Lukovica-prelepo. Voditelji so pripravili kulturni program skupaj z učeni OŠ 
Brdo. Vzdušje ob podelitvi diplom voditeljem po dveletnem usposabljanju in 
predstavitvi prvega biltena ob prvi obletnici društva (25. oktober 2001), je 
bilo nepopisno lepo: toliko lepih misli, toliko ljudi, ki se tako iz srca, 
prostovoljno, predajajo takšnemu delu, to videti, to doživeti, je bilo nekaj, 
česar se nikoli ne pozabi. Čudovita, dovršeno izpeljana prireditev. Ob tem je 
prav, da izrečemo zahvalo tudi Kulturnemu društvu Janko Kersnik iz 

S pohoda dveh društev 
DU Kamnik in Moravče sodelujeta že od leta 1985 v planinarjenju, pohodništvu, 
kolesarjenju in izletništvu. V sredo, 15.maja, se je 30 upokojencev in upokojenk 
udeležilo pohoda Kozjak - Špik - Šmartno v skupni dolžini 18 km, kar je pomenilo 
5 ur hoje s krajšimi postanki po zmerno razgibanem terenu. Pohod smo zaključili 
ob 13.uri v Šmartnem v Tuhinjski dolini, od koder smo se z rednim avtobusom 
peljali do Kamnika. Tam pa smo pot do Moravč opravili z osebnimi avtomobili. 
Naše skupno druženje je bilo prijetno, med potjo smo opazovali naravo in pozabili 
na vse, kar smo pustili doma. 
Naslednji skupni dan bo 6junija 2002, ko se bodo na Moravškem zbrali kolesarji 
obeh društev. 

JOŽENOVAK 

Lukovice, kajti brez njih, oz. dveh njihovih članov, takšne velike prireditve ne 
bi bilo. Hvala njima in vsem. Prav vsem. Nepozabni spomini, prelepi vtisi, 
čudovito doživetje. 

• Letni Občni zbor društva Jesenski cvet v gostišču Kovač na Količevem 
7.04.2002. Prvi letni Občni zbor Medgeneracijskega društva Jesenski cvet. 
Društvo šteje 133 članov, na zboru sta bila prisotna 102). S kullturnim 
programom, ki so ga izvajali najmlajši člani skupine in naša Pepca, je bil tudi 
uradni del hitro za nami. Vabljenimi so bili gosti iz večine občin, kjer skupine 
delujejo. Srečanja se je udeležila z Občine Moravče Sonja Vraz. "Naša" ga. 
Sonja - hvala. Nato so sledili pogostitev, družabno srečanje in obdaritev z 
rožicami. Moravska skupina je prejela celo dve, eno od Sonje. Bilo je 
slavnostno, veselo, čudovito. 

OBISKI 

Gostili smo Marijana Grila, kije velik ljubitelj in poznavalec gora, vodnik, 
načelnik gorskih markacistov, predavatelj o lepotah gora, o pri nas rastočih 
rastlinah, o obnašanju v gorah. Je tudi naravovarstvenik, gorski inštruktor. 
Za delovanje na področju planinstva je prejel najvišji Častni znak 
PlaninskeZveze Slovenije. Prelepi diapozitivi in njegovo pripovedovanje ob 
njih, nas je za dobri dve uri popolnoma prevzelo in nas povsem očaralo. 
Hvala, Marijan. 

Obiskala nas je še skupina Veseli ljudje iz Domžal. Ob prijetnem vzdušju, 
ko smo se na kratko predstavili drug drugemu, nam je čas minil, kot bi 
mignil. Ta skupina pa je zanimiva tudi po tem, da imajo med seboj 5 
devetdesetletnikov, ki so vsi še zelo čili in vedrega duha. Dober zgled nam 
vsem. Bili smo jih zares veseli. Razšli smo se z obljubo po ponovnem 
srečanju. 

Tako, to bi bilo za enkrat vse. Veliko tem smo na srečanjih že obdelali, si 
veliko povedali, se dodobra 
spoznali in se spoprijateljili. Veliko pa nas v bodoče še čaka. Želimo si še 
veliko skupnega druženja in delovanja v naši prijetni skupini. Enako pa veliko 
lepega želimo tudi vsem vam, ki nas poznate ali pa tudi ne. Če vas zanima, 
kako se imamo vprašajte, ali pa se nam kar pridružite. Z veseljem smo vam 
na voljo. Prav vsem. 

Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet ima uradne ure vsak četrtek 
med 15. in 16. uro v prostorih CSD na Kolodvorski 4 v Domžalah. 

MARIJA RADKOVIČ, za skupino Kranjska lilija 

Ex tempore 2002 
Letošnja tema je bila kozolci - toplarji.Udeležili so se ga učenci 
naslednjih osnovnih šol: 

OŠ Domžale, OŠ Venclja Perka, OŠ Dob, OŠ Roje, OŠ Preserje 
pri Radomlje, OŠ Janka Kersnika Brdo, OŠ Mengeš in šola 
gostiteljica OŠ Jurija Vege Moravče. 

Kozolec spada pod slovensko stavbarsko dediščino, ki pa 
zaradi dragega vzdrževanja na žalost propada. Neverjetno 
koliko kozolcev je na Moravškem še ohranjenih, zato sem se 
odločila, da si tokrat izberemo Peče z okolico, v naslednjih 
letih pa bomo izberali teme še v drugih okoliših. 



TEKMOVANJA 
Zgodovina. V torek, 23. aprila, je potekalo v 
Ljubljani državno tekmovanje iz zgodovine. 
Tega tekmovanja so se udeležili tudi učenci naše 
šole pod mentorstvom učiteljice Maje Vilar in 
dosegli zelo lep uspeh. Dva učenca sta namreč 
dosegla /Jato priznanje. 

Kros. 23. aprila je v športnem parku na Viru 
potekal tradicionalni spomladanski kros. Ko l 
vsa leta do slej smo sc tudi mi v velikem številu 
udeležili tega tekmovanja. Pri tem smo bili zelo 
uspešni, saj so naši tekmovalci dosegli 1 /Jato, 
1 srebrno in 4 bronaste medalje. 

Atletika. 13. maja je v Domžalah potekalo 
osnovnošolsko tekmovanje v at let ik i . 
Tekmovanja so se udeležili učenci predmetne 
stopnje in dosegli: pri skoku v daljino za dekleta 
I. mesto, pri skoku v višino 2. mesto fantje ter 2. 
in 3. mesto pri dekletih, 2. mesto pri metu žogice 
za dekleta in 2. mesto v teku na 1(KX) m pri 
fantih. 

Tehnika. V četrtek, 9. maja je bilo na Bledu 
regijsko tekmovanje mladih tehnikov, kjer so 
tekmovali tudi naši učenci pod mentorstvom 
Danice Jančar. Na državno tekmovanje se je 
uvrstil učenec, ki je tekmoval na področju 
konstruiranja z elektronsko zbirko ter osvojili 
4. mesto in učenki, ki sta predstavili nalogo iz. 
tradicionalnih tehnologij z naslovom 
KAMNOSESTVO. Z nalogo sta dosegli 2. mesto 
na II. državnem tekmovanju mladih tehnikov, 
ki je bilo I. junija v Dolenjskih toplicah. 

Vesela šola. Lahko rečemo, da je bila res vesela, 
saj so naši učenci dosegli zelo dober rezultat. 
Dobili smo 22 državnih prvakov, kar je plod 
dela skozi celo šolsko leto pod mentorstvom 
Vande Urbanije in Maje Vilar. 

Na koncu pa še dve srebrni Prcglovi priznanji i/. 
kemije ter srebrno iz angleščine. 

Ugotovili smo, da so nekateri kozolci stari že več 
kot 80 let in da so jih delali mojstri, ki so se 
ukvarjali samo s tem. Nekateri so prišli od zelo 
daleč. V Zgornjih Kosezah na primer so ga delali 
italijanski mojstri na začetku prejšnjega stoletja. 
V s a nastala dela bodo razstavljena na dan 
koncerta na gradu Tuštanj pedvidoma 11.6.2002. 

I N G E I V A R T N I K , foto: Marko Osolnik 

Kako z odpadki pri nas v Moravski dolini? 
Al i sle se že kdaj vprašali, kam gredo ves te naše smeti? To vprašanje so si zastavili 
učenci 8.C razreda in na pobudo učiteljice Maje Gerčar pripravili projekt zbiranja kuhinjskih 
odpadkov in zbiranja starega papirja. Za zbiranje kuhinjskih odpadkov so postavili 
komposlnik, kamor so pridno nosili vse, kar sodi tja. Pri zbiranju starega papirja pa so 
vključili vso šolo, tako da so v učilnice postavili škatle, kamor so učenci odlagali vse, 
kar sodi med stari papir. Skušali so vsem prenesti sporočilo, da je potrebno odpadke 
ločevati. Vse skozi so pridno zbirali in beležili ugotovitve in na koncu je nastala projektna 
naloga, s katero so sodelovali na tekmovanju Mladi raziskovalce. Naj zaključim z njihovimi 
besedami: »Onesnaženost okolja in čistost voda bo za naše generacije, ki prihajajo, 
ključno znanstveno vprašanje proučevanja. Tako bo, če bomo hoteli preživeti v naravnem 
okolju tudi v naši dolini, ki je samo delček čudovitega modrega planeta.« 
Upam, da bo vedno več tistih, ki bodo to znali in zmogli prenesti vsem, ki prihajajo in 
vsem nam, ki naj bi bili zgled prihajajočim. 

Desa Muck med značkarji 
Letošnji zaključek bralne značke je bil v četrtek, 
23. maja, v kulturnem domu. Vse značkarje, ki so 
letos uspešno zaključili bralno značko, je obiskala 
mladinska in otroška pisateljica Desa Muck. Tokrat 
so otroci lahko marsikaj izvedeli o pisateljici in 
znanki s televizijskega zaslona, saj jim je Z 
veseljem odgovarjala na vprašanja, ki sojin mali 
in veliki radovedneži poslavljali. Zlate značkarje pa v teh dneh čaka še nagradni izlet za 
osemletno zvestobo knjigi. 

ANDREJA VAVPETIČ 

Vrtec v Arboretumu 
Sončki in pikapolone so se odpravili 7. maja 
na potep v Arborclum v Volčji potok. Takole 
so se na koncu utrujeni, vendar polni vtisov 
nastavili še toplim sončnim žarkom in 
fotografskemu objektivu. 

JOŽA 

Medvedki in muce za 
spremembo v vrtec peljale starše 
Prijazno povabilo vzgojiteljic Leonore in Katje 
ter Ivanke in Ivke se je začenjalo s: Hiša je 
majcena, sega do neba, rastemo v njej smeje, 
V R T E C ji je ime. Z njim so starše in otroke 
30.maja povabile na skupno druženje, da bi se 
tudi starši spoznali med seboj, si izmenjali 
izkušnje in ugotovili, kdo so »najožji« prijatelji 
naših malčkov starih od 1 do 3 let. Malčki so se 
imenitno znašli na igrišču, ustvarjali v likovnih 
delavnicah, se prepustili spretni frizerki, da jih 
je polepšala in se odžejali s pijačo Mc. Donaldsa, 
ki je vsakemu otroku poklonil tudi balonček in 
knjigico. Malčki so hoteli razkazati vse, kar jim je v vrtcu ponujenega, zato smo starši le 
malo časa lahko namenili pogovorom. Vseeno pa smo se za hipec prepustili vodji vrtca 
Joži Žuna in njeni kitari. Naj izkoristim priložnost in se vsem štirim vzgojiteljicam javno 
zahvalim za brezskrbno popoldne in vso ljubezen, prijaznost in nežnost do naših malih 
bitij, da se lahko brezskrbno prepustimo službenim obveznostim. 

M AL 

Osnovna šola Ju r i j a Vege Moravče 
Koledar prireditev in dejavnosti 

11.06. - Koncert v T u š t a n j u 
14 .06 . - Z a k l j u č e k p o u k a za o a m o i o l c e 
18.06. - Koncert zborov v Kamniku 
20 .06 . - Z a k l j u č n a prireditev v K D 
2 1 . 0 6 . - Z a k l j u č e k p o u k a 



Kaj veš o prometu 
Starši doma in učitelji v šoli - vsi, ki delamo z mladimi in smo odgovorni 
za nj ihovo vzgojo in izobraževanje, se še kako zavedamo pomena 
vzgoje za varno vključevanje v promet. Prvi vzgojitelji ste seveda 
starši, ki že v najnežnejšem otrokovem obdobju s svoj im zg ledom 
pokažete, kje pretijo nevarnosti in ga hkrati navajate na odgovornost 
za lastno varnost in odnos do drugih udeležencev. Prometna vzgoja 
se seveda nadaljuje v šoli, pri lagojena stopnji razvoja učencev, od 
prvih korakov po varni šolski poti , preko ko lesarskega izpita do 
možnosti opravljanja izpita za moped v sedmem ali osmem razredu. 
Eden od pokazateljev dela z učenci je tudi tekmovanje kolesarjev in 
m o p e d i s t o v K A J V E Š O P R O M E T U . N a šo l i p r i č n e m o s 
t e k m o v a n j e m m e d razredi . Učenc i rešuje jo teste p rometn ih 
predpisov. Najboljši posameznik i iz 7. in 8. razreda se ponovno 
pomerijo med seboj v znanju prometnih predpisov, spretnostni vožnji 
na ovirah in ocenjevaln i vožnj i . Najboljši kolesar in mopedis t se 
nato udeležita državnega tekmovanja. Letos sta našo šolo in občino 
zastopala mopedis t Mit ja Majdič iz 8. b razreda in kolesar Ambrož 
N o v a k iz 7. b raz reda . Pr i i zb i r nem t e k m o v a n j u in pr iprav i 
tekmova lcev nam je izdatno pomaga l in tudi spremljal učenca na 
državnem tekmovanju g. Janez Vrankar, inštruktor Avtošole 
Lončar. Tekmovanje je bilo 2 5 . maja v Vidmu pri Ptuju in je bilo 
zan imiva izkušnja za oba udeleženca. Po svečani otvoritvi so si 
najprej ogledal i progo za mestno ocenjeva lno vožnjo. Sledi lo je 
reševanje testov, sp re tnos tna vožnja na po l igonu in končno 
ocenjevalna vožnja po mestu. Mit ja Majd ič je bil odl ičen - drugi 
med dvajsetimi mopedist i iz vse Sloveni je, Ambrož Novak pa se je 

med 6 0 kolesarji uvrstil na štir ideseto mesto. Tako 
smo uspešno zastopali našo šolo in tudi našo občino, 
ki g o t o v o ne s o d i m e d p r o m e t n o n a j b o l j 
i zpos tav l jene. Na žalost tudi še ne sod i m e d 
prometno urejene in varne. 
Obema tekmovalcema čestitamo za uspeh in pogum 
z žel jo, da bi s svo j im znan jem in veden jem v 
p rome tu bi la zg led v r s tn i kom in tudi k a k e m u 
starejšemu udeležencu v prometu, ki je že »pozabil« 
najosnovnejša prometna pravila. 
Najlepša hvala g. Janezu Vrankarju za pomoč pri 
pripravi tekmova lcev ter Občini Moravče, ki je 
omogoči la sodelovanje na državnem tekmovanju. 

DAN/JANČAR, mentorica in JANEZ VRANKAR 

MOJA DOLINA NA DLANI 

KDO VARUJE NARAVO? 
Vsak od nas si po napornem delovnem tednu, ki ga večini od 
nas narekuje sedanje hitri tempo življenja, želi preživeti vsaj 
konec tedna v lepi, neokrnjeni naravi. Ce oh tem izvemo še kaj 
poučnega, je tudi zaželeno in prav. Z "napolnjenimi baterijami" 
z.a naslednje dni se polni vtisov vračamo domov. Toliko je 
neokrnjenih kotičkov narave, da se je kar težko odločili, kam 
iti. 
Lepi niso samo iz.viri vode, ohranjena soteska, velika lipa, 
ohranjena stara domačija .... Skupek vseh naravnih lepot in 
kulturne dediščine ter prijaznost ljudi daje tisti občutek lepega, 
z.a katerega včasih sprva ne moremo reči, zakaj točno je tam in 
tam tako lepo. Včasih nas ta lepota tudi zavede. Naše videnje 
narave, potem ko je ta poškodovana, spremenjena in sanirana 
(regulirana, meliorirana, poravnana, zaraščena) je v naših 
očeh tudi lepo. Posledice posegov v naravo se pokažejo veliko 
pozneje in jih občutijo šele naslednje generacije. Zato hodimo 
izredno previdni in naravi prisluhnimo, se ji prilagodimo in jo 
spoštujmo. Kajti narava je kot mati, ki nam daje po malem 
vsega, kar potrebujemo. A kaj, ko od nje pogosto jemljemo 
preveč, več kot resnično potrebujemo .... 

Poskusimo ohranjati naravo, kajti naša dežela je resnično kot 
en sam vrt, en sam park ....A kdo skrbi zanj, kdo varuje to 
naravo, kdo jo ohranja z.a nas. Zavedati se moramo, da smo mi 
tisti, ki smo prvi v vrsti. Velik prispevek k ohranjanju narave 
pa je leta 1999 sprejeti Zakon o ohranjanju narave (ZON, Ur.l. 
RS, št. 56/99, popr. 31/00), ki določa ukrepe ohranjanja biotske 
raznovrstnosti in sistema varstva naravnih vrednot. 

V dolgoročnem planu Republike Slovenije in v Odloku o 
spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega 
in srednjeročnega plana Republike Slovenije iz. leta /999 .sv; 
navedena tudi obvezna izhodišča s področja varovanja 
naravnih virov in varstva okolja, s področja urejanja in 
varovanja vodnega sistema ter tudi s področja varstva narave 
in kulturne dediščine. Po tem Odloku mora vsaka občina izdelali 
spremembe in dopolnitve že obstoječih prostorskih planov, ki 
morajo hiti usklajeni z. obveznimi izhodišči dolgoročnega plana 
Republike Slovenije. 
Kaj pa so obvezna republiška izhodišča? S področja varstva 
narave je to zasnova območij ohranjanja narave, ki jo tvorijo 
že zavarovana in z.a zavarovanje predvidena območja naravne 
dediščine in predstavljajo najpomembnejšo naravo dediščino 
v Sloveniji. To so narodni parki, regijski parki, krajinski parki, 
naravni rezervati, strogi naravni rezervati in naravni spomeniki. 
V postopku priprave prostorskih aktov pa morajo biti 



pridobljene in upoštevane tudi naravovarstvene smernice, kot 
to določa ZON. Končni predlog planskega akta mora biti v 
tekstualnem in kartografskem delu usklajen z naravovarstvenimi 
smernicami in obveznimi republiškimi izhodišči. II končnemu 
predlogu planskega gradiva, usklajenem z naravovarstvenimi 
smernicami in obveznimi republiškimi izhodišči izda Zavod RS 
za varstvo narave, Območna enota Kranj (ZRSVN, OH Kranj) 
pisno mnenje O usklajenosti. V primeru, da usmeritve, izhodišča 
in pogoji, vsebovani v smernicah, ne bodo upoštevani v 
prostorskem planskem dokumentu, pristojni zavod ne ho izdal 
soglasja za poseg v prostor. 

Za občino Moravče do priprave naravovarstvenih smernic 
veljajo vse strokovne podlage z.a varstvo naravne dediščine, ki 
jih je zanjo pripravil Zavod z.a varstvo naravne in kulturne 
dediščine v Kranju. Naravovarstvene smernice novega zavoda 
bodo predvidoma pripravljene v letošnjem letu. V njih bodo 
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ovrednotena in predlagana kot ekološko pomembna območja. 
V letošnjem letu je bil občini Moravče s strani Agencije RS za 
okolje posredovan tudi predlog seznama naravnih vrednot 
lokalnega in državnega pomena, ki bodo dobile ta status po 
predpisu ministra za okolje in prostor, na katere je občina 
podala tudi svoje pripombe. ZM naravne vrednote bodo podani 
tudi varstveni režimi in usmeritev za njihovo varstvo in 
ohranjanje. Posebni del bodo zajemale varstvene usmeritve za 
posege v prostor in rabo naravnih dobrin, tako, da se ohranja 
biotska raznovrstnost, naravno ravnovesje in varuje 
ekosisleme. Tu so zajete med drugim usmeritve za kmetijstvo, 
gozdarstvo, vodno gospodarstvo, izkoriščanje mineralnih 
surovin, športa, prometa, gradnjo objektov in usmeritve za 
ohranjanje biotske raznovrstnosti na območjih strnjene 
poselitve. Na koncu bodo navedene obveznosti občine Moravče 
in Upravne enote Domžale do varovanja hiolske raznovrstnosti 
in zavarovanih območij narave. 
Prispevajmo k ohranjanju narave in kulturne dediščini', 
poiščimo še neodkrito dediščino, obranimo in oživimo stare 
običaje in ponudimo več. kot bi pričakovali od nas. Saj so nam 
lahko tudi malo zavistni! 

TADEJA ŠUBIC. svetovalka 
Zavod RS za varstvo narave, OE Kranj 

Odziv in pojasnilo na članek Moje služenje vojaškega roka 
na OŠ Jurija Vege, objavljenem v Novicah iz Moravske doline, 
LIII, št.4, str. 18 
K pisanju meje spodbudilo pismo vojaka, ki je pri nas služil civilni 
vojaški rok. Dobro smo sodelovali in za vse je hibi tO nova izkušnja. 
Zbodla pa me je pripomba o iieiz.obraž.evaiiju nekaterih učiteljev in 
uporabi metod in oblik dela. Rada bi le pojasnila, v čem se ne strinjam 
s pisanjem. Učitelji se izobražujemo:-preko študijski h skupin (najmanj 
trikrat letno) in se jih udeležujejo vsi učitelji.- na seminarjih V šoli in 
izven nje (večina učiteljev tudi do pet dni letno). - na predavanjih za 
starše in učiteljski zbor in- delim tudi na pedagoških konferencah in 
strokovnih aktivih.K izobraževanju spadajo tudi ogledi razstav učil. 
predstavitev učbenikov in ostalih učnih pripomočkov na šoli in zunaj 
nje. Poleg izobraževanj zunaj šole so bila v tem šolskem letu npr. 
organizirana na naši šoli izobraževanja iz. sodelovalnega učenja, 
oz.aveščanja glasov po jonomimični metodi, samomotivai ija za učitelje, 
seminar o tiinskem delu ter nekaj predavanj (vse izven delovnega 
časa). Zadnja leta dajemo velik poudarek izobraževanju za 9-letno 
osnovno šolo. Več zaposlenih tako V šoli kol V vrtcu študira ob delu. 
Izobražujejo se tudi tehnični delavci.Menim, da ustreznost uporabe 
metod in oblik dela v šoli ne more ocenjevati nekdo, ki z.a to ni strokovno 
usposobljen in ne ve. katere sploh obstajajo, kdaj in zakaj katero 
uporabljamo. Podobno kol z.a opravljanje drugih poklicev sije potrebno 
tudi za pedagoški poklic pridobiti ustrezno izobrazbo in opraviti 
strokovni izpit. Učitelj je v razredu suveren, seveda pa mora upoštevati 
didaktične principe, uporabljali metode in oblike tlela ter ustn na 
učila in učne pripomočke glede na obravnavano snov in tudi glede na 



starost učencev, njihove sposobnosti, okolje, 
... in ne nazadnje glede na razpoložljivo 
opremo šole.Čutila sem se dolžno, da kol 
ravnateljica šole razložim dejstva, kijih tisti, 
ki nimajo vpogleda v šolsko delo, ne poznajo. 
Ne želim polemizirati. 

EVA K AR AZIJA, ravnateljica 

MORAVSKI VRTEC- doma ali kje 
drugje? 
Kako izredno veliko zadovoljstvo je, ko 
pridemo po otroka v vrtec in je le-ta nasmejan, 
zadovoljen, zatopljen v igro, ko ti po poti proti 
domu pove novo pesmico, hiti govoriti, kaj je 
delal, jedel, s kom se je igral! Niso potrebne 
besede, ž.e po otroku in očeh opazimo, da so 
naši otroci v moravškem vrtcu izredno 
zadovoljni in veseli. Za vse to s svojo 
kreativnostjo in prijaznim odnosom poskrbijo 
vzgojiteljice. 
Z raznimi predstavitvami, delavnicami, nam 
skušajo prikazati svoje, delo, poskrbijo za 
družabno srečanje in nam, staršem, dajo 
možnost, da se pogovorimo o otroku kot 
posamezniku, da lahko vsak za svojega izve, 
kaj ga zanima, kaj počne, kako se vede v družbi 
vrstnikov. 
Na ta način smo starši dobili širši in globlji 
vpogled v sistem dela v vrtcu. 
Naši otroci »gostujejo" v kletnih prostorih 
šole. Večkrat smo opazili, kako obložene s 
kanglami in košarami hodijo vzgojiteljice iz 
vrtca v spodnje prostore šole in kako hrupno 
je v šolskih odmorih in v času, ko gredo malčki 
počivat. 
Dne, 8. 5. 2002, ob 18.00 uri, je bila v občinskih 
prostorih nad trgovino Vele v Moravčah, seja 
Občinskega sveta, na kateri je bila glavna tema 
sprejem proračuna. Seja je potekala v pristnem 
domačem vzdušju, kije na trenutke spominjala 
na nogometno tekmo ali pogovoru na železniški 
postaji. Na sejo smo prišli, ker smo pričakovali, 
da bomo imeli možnost izraziti svoja mnenja 
glede gradnje vrtca. Ker te možnosti po 
glasovanju svetnikov nismo dobili, smo sejo 
zapustili. Verjetno ni potrebno posebej povedati, 
kako zelo smo bili razočarani. 
Ugotovili smo, da smo na volitvah zaupali 
svoj glas ljudem, ki so gluhi in nas NOČEJO 
poslušati, še manj pa slišati. lx česa se bojijo'.' 
Nas ali naših malčkov? 
Glede na strukturo prebivalstva, njihovo 
izobrazbo in zaposlitev, se človek sprašuje, 
koliko času bodo sposobni plačevati vrtce v 
drugih občinah in privatnih v/.gojnovarstvenih 
ustanovah?! 

Čemu bi naši spoštovani svetniki dali prednost: 
ali kvalitetni vožnji po asfaltni cesti ali 
prihodnosti moravških otrok.' 
Ne vemo, v čigavem interesu je, da se ne bi 
/gradil vrtec in tako rešil hkrati tudi prostorski 
problem šole, ko pa ob volitvah vse stranke 
dajejo prioriteto skrbi za otroke, na kar pa 
pozabijo že prvi dan po izvolitvi. 

mag. BOŠTJAN ŠMUC, LIDIJA DOSTAL, 
P O L O N A G O R J U P , predstavniki sveta 
staršev 

Izjava za javnost 00 SLS Moravče 
Vrtec bomo gradili 
Javne polemike in mnoga vprašanja ter tudi 
komentarji so narekovali, da OO SLS poda 
izjavo za javnost v zvezi Z izgradnjo vrtca v 
Moravčah in sprejemanjem proračuna v občini 
Moravče. 
Nenehno se vrstijo napadi na svetniško skupino 
SLS. da nasprotuje gradnji vrtca v Moravčah 
in ruši predlagani proračun županje gospe 
Novak, kar seveda ni res. 
Skrb za šolstvo in otroško varstvo je ena izmed 
prvih nalog v programu 00 SLS v Moravčah. 
To smo dokazali v vseh sedmih letih delovanja 
v okviru občinskega sveta. S sedmimi člani 
občinskega sveta, kar je kar polovica vseh 
glasov, smo poleg ostalih prispevali k sprejetju 
programa izgradnje prizidka k osnovni šoli. 
Zagotovili potrebna sredstva in v triletnem 
obdobju. Vsako leto smo nadaljevali z 
izgradnjo do končne realizacije- otvoritve 
prepotrebnega prizidka, k osnovni šoli. Prav 
tako smo sprejeli program izgradnje vrtca, 
saj je bilo v prvi fazi potrebno rešili 
denacionalizacijo in odkupiti del zemljišča. 
Odobrili smo program priprave projektne 
dokumentacije in na osnovi tega je bila 
pridobljeno gradbeno dovoljenje. Pri tem so 
nas podpirale tudi druge politične stranke in 
svetniki. Odgovornost sprejetih odločitev pa 
smo le morali prevzeti na svoja ramena Zato 
zavračamo vse očitke in podtikanja, ki zadnje 
ledne krožijo po medijih. 
Ugotavljamo: 

• da županja ni izkušena pri vodenju strateških 
razvojnih programov, kar je seveda logično, 
• dani pripravljena prisluhniti nikomur, ki ima 
izkušnje na gospodarskem področju dela 
občine (pri pripravi predloga proračuna se ni 
posvetovala z. nobenim predstavnikom 
občinskega sveta razen Nsi od koder tudi 
izhaja.), 
• da samovoljno in trmasto vztraja pri svojih 
predlogih, ki nimajo nikakršnih osnov. 
Kot primer navajamo program izgradnje vrtca 
v Moravčah, ki ga je pripravilo Ministrstvo za 
šolstvo in je naslednje: leto 2003 -lOtnio sit, 
leto 2004- 15 mio sit in leto 2005 -55 mio sit, 
Nikakor pa ni v programu za leto 2002, kar 
pomeni, da Občina ne sme začeti z gradnjo, 
ker s tem izgubi republiška sredstva v višini 
skupno SO mio sit. Zalo so vse aktivnosti 
Županje, da bi prikazala svetnike SIS kot krivce 
ftesprejetjaprograma, milo rečeno, zvile iz.lile. 
Vodja svetniške skupine SLS, g. Svetlin, je 
dokument Ministrstva za šolstvo javno 
predstavil na seji sveta. Vrtec bomo gradili, a 
ne v letu 2002 ampak začeli v letu 2003 in ga 
finančno zaključili v letu 2005. Upoštevajoč 
vsa navedena dejstva je SLS pripravila 
amandma k proračunu občine Moravče za leto 
2002 in z. njim naložila županji, naj poskrbi za 
izgradnjo pločnikov in s tem omogoči varno 
pot šolarjem, naj dokonča začete investicije na 
cestnem in vodovodnem področju in naj nameni 
mah) več skrbi za programe šole v naravi in 
jezikovnega izpopolnjevanja naših šolarjev. Ta 
amandma je dobil večinsko podporo na zadnji 
seji občinskega sveta, saj so ga podprle 
praktično vse politične stranke razen med 

drugim svetnika, g. Novaka (Nsi), soproga 
gospe županje. Umik točke z. dnevnega reda, 
kar je nato iz. už.aljenosti naredila županja, pa 
pomeni vsak dan večjo škodo za občino in žal 
kaže na politično nezrelost. 
Gospa županja, predlagamo vam, da se resno 
lotile dela, da nehate politizirali in vnašati nemir 
med ljudi, da prevzamete vlogo županje vseh 
občanov in ne samo nekaterih izbrancev, kijih 
pO navadi srečujete ob nedeljah. Da upoštevale 
Zakon o lokalni samoupravi, Statut občine in 
Poslovnik občinskega sveta. Ker smo vas 
večinsko podprli na volitvah v drugem krogu, 
imamo sedaj vso pravno izraziti svoje globoko 
nestrinjanje z. vašim početjem. 

OO SLS Moravče 

Komentar na odprto pismo g. Štefana 
Tudi menije z veliko lahkoto steklo pisanje, ko 
sem prebral vaše poglede in glohokouiiinc 
ugotovitve, kijih v svojem pismu navajate, bom 
pa vseeno krajši. Seveda imate vso pravico, da 
mislite tako kot ste zapisali. Vaša stališča so 
zanimiva in mi že kar nekaj časa dobro znana, 
vendar ne mislim z. vami polemizirali, saj se v 
marsičem z. vami ne strinjam in bi bilo vsako 
pojasnjevanje in odgovarjanje nesmiselno kljub 
argumentom, ki jih imam tudi sam km' nekaj 
na zalogi. 
Iz vašega pisanja je jasno razvidno, da si na 
vse mogoče načine prizadevate očrniti vse 
akterje, ki smo trenutno na politični sceni v 
naši Občilu, pa nismo »vaši«. Očitno vam več 
pomenijo vaši politični < ilji in interesi kol pa 
resno delo v korist Občine in občanov. Brez 
sodelovanja s strani vaše županje in 
upoštevanja stališč ostalih političnih strank v 
Občinskem svetu, bodo imeli škodo občani. 
Očitno ste spregledali tO dejstvo. Prav tako je 
iz I a sega pisanja razvidno, da ž.e v naprej iščete 
krivce za neuspeh vaše politike, ki jo vodile na 
občinski ravni. Verjetno sle ugotovili, da vse le 
ni lako enostavno, kol sle si predstavljali, saj je 
Za dobro in uspešno vodenje Občine potrebno 
imeli veliko znanja, dober program in tudi širšo 
podporo članov Občinskega sveta. Po mojem 
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mnenju pa tega, vsaj za sedaj, županja nima. 
Prav laka sem pričakoval, da ho županja znala preseči strankarske 
okvire, vendar sedaj ugotavljam, da s svojim ravnanjem samo neti 
prepire med svetniki in razburja javnost. Vsekakor je bila zanimiva 
izjava svetnika, moža vaše županje, Romana Novaka na zadnji seji 
Občinskega sveta, ko je izjavil: »Mi imamo oblast, vi pa moč!« Ta 
izjava je dokončno potrdila in jasno i>okuz.(da vaša stališča. Ze sam 
način vašega komuniciranja in pisanja vas je odkril in pokazal v pravi 
luči. Sam osebno sem ž.e pred nekaj meseci spoznal in občutil drugo 
plat vaše medalje in gotovo se spomnite vašega političnega spletkarjenja 
v Ljubljani in kaj vse »lepega« ste vedeli povedati o meni osebno. 
Če boste vsaj malo pobrskali pri sebi osebno tdi svoji bližini, vas bo 
gotovo minila volja do moraliziranja s tako velikimi besedami kot so: 
resnica, poštenje in odgovornost, saj njihovega pravega pomena očitno 
sploh ne poznate! 

KOMAN CERAR, podžupan 

Odgovor na odprto pismo Alojza Štefana, predsednika OO NS1 
Moravče, objavljenem v Novicah iz Moravske doline, LIII, št.4 
Spoštovani. Vaše pismo ter dogodki in življenje v občini meje prisililo, 
da tudi sama javno spregovorim. V svojem članku se pogosto 
sklicujete na poštenje, zakonitost, transparentnost, ki naj bi ga zastopala 
vaša stranka. 
Sprašujem vas o pomenu vaših besed in vam v razmislek dodajam še 
nekaj drugih: vernost <osebno prepričanje in odločitev), morala (poštenje), 
podcenjevanje osebnosti (namesto spoštovanja vseh ljudi, ne glede na 
versko pripadnost in doseženo stopnjo iz.obraz.be). Veste, gospod Štefan, 
tukaj ne gre za slo dni, ki bi jih imela vsaka vlada, pa če tudi lokalna, 
dre za to, da ga. Milka Novak ni znala in ne zna ali pa noče prestopiti 
v vlogo županje vseh občanov, ampak ostaja ozko usmerjena članica 
N.si. Prava županja hi morala prisluhniti vsem ljudem, znova 
poudarjam ne glede na stopnjo izobrazbe in versko prepričanje, kijih po 
njihovim pooblastilu predstavljajo v občinskem »parlamentu«svetniki 
Spolnimi pooblastili za izvajanje najvišje zakonodaje oblasti v občini. 
Pričakovala sem, da bo županja znala preseči strankarske okvire 
omejenosti in povezati ljudi v skupno delovanje z. večinsko podporo, 
da se bo postavila na čelo osmim.develim ali celo desetim svetnikom 
in tako imela polno podporo. Predvidevala sem, da se bo povezala po 
vzorcu v državnem parlamentu. Namesto tega pa smo z. njene strani 
doživeli kršenje poslovnika. Dobro veste, kako je hotela pravočasno 
vložen amandma zadržali, ker po njenem mnenju ni zakonit in ga sprva 
niti ni posredovala v vednost svetnikom občinskega sveta. Upam, da 
tudi veste, kako ni upoštevala sklepa občinskega sveta pri pripravi 
proračuna za leto 2002 . Poznate pa tudi dejstvo, da Ministrstvo za 
šolstvo ni odobrilo sredstev z.a gradnjo vrtca v Moravčah. Županja pa 
je amandma OO SLS hotela prikazali z. nekorektnim tolmačenjem kot 
nasprotovanje svetnikov izgradnji tega prepotrebnega objekta v 
občini. Naj vam povem, da je prav vrtec eden pomembnejših 
elementov programa SLS in so bili očitki našim svetnikom, milo 
rečeno, neokusni. Pomislila sem celo, da vam in županji ne ustreza 
dejstvo, da se sredstva iz. letošnjega predloga proračuna za vrtec 
prerazporedijo po predlogu svetnikov SLS. 

Prosim, da se izrečenih načel in obljub v prihodnje tudi držite v korist 
vseh občanov. 

IVANKA KOC.IANČIČ, predsednica OO SLS Moravče 

Odziv na pisanje strank LDS in SDS v Novicah iz. ..LIH, št.4, 
str.5 
I >ovolite spoštovane bralke in bralci Novic iz Moravske doline, da še jaz. 
dodam misel na mnenje strank objavljenih v aprilski številki. Kol smo že 
večkrat v prejšnih številkah Novic zasledili, da se določene stranke 
zavzemajo samo za strankarski prestiž ter stolček v svetu Občine Moravče 
in za mesto župana, ne pa za problematiko ceste Vodice - Limharska 
gora kot jo navajala stranki SDS in LDS v zadnji številki Novic. 
I )0Sti sramotno je, da si svetniki omenjenih strank ali katerih koli drugih 
strank v občini Moravče zatiskajo oči, čeprav so sokrajani omenjenih 
vasi, daje občinska cesta, kolera vodi ne samo v vas Vodice, temveč tudi 
v vas Reber in naprej na Limbarsko goro. ne mimo domačije Vrhovee, 
temveč mimo številnih domačij, vikendov, kmetijskih površin in novega 
naselja nad Podmiljšakom. Po tako imenovani levi trasi št. I0H2 -I. 
Mislim, daje to sramota v največji meri za svetnika Občine Moravče, 
kakor tudi z.a odgovornega ali nadzornega pri gradnji cest za Limbarsko 

goro. Marka Uranktuja. da ne pozna občinske ceste mimo omenjenih 
domačij in mu ti ljudje niso mar, kol da niso to krajani Limbarske gore in 
ne občani občine Moravče. Ne glede na spor zaradi ceste preko mojega 
zemljišča, bi se morali zavzeti tudi z.a ljudi na tako imenovani levi trasi 
mimo domačije Kosmač, ne pa da so ti ljudje ostali pozabljeni in da je ta 
del ceste ostal kot slepo črevo. 
Spoštovani, če hi imel toliko privilegijev, kot mi je bilo že večkrat očitano 
pri bivšem županu gospodu Kočarju idi sedaj i>ri gospe Novak, bi bil 
spor že zdavnaj rešen in lo verjetno v mojo prid. 
In z.a konec naj dodam še lo misel, če bi hoteli določeni svetniki kakor tudi 
krajani omenjenih vasi vsajen delček truda ter dobre volje vložiti v omenjeno 
problematiko, kot sem ga vložil jaz Z gospodom Kočarjem ter osltdimi 
odgovornimi za ceste V občini Moravče in občini Domžale, bi bila do sedaj 
občinska cesta št. 1082-1, katera povezuje vasi Reber in Vodite ter osltde 
omenjene domačije oh tej testi, ž.e zdavnaj asfaltirana in še več. 
ZatO bi vas, spoštovani svetniki SDS in LDS še enkrat opozoril, tla ta 
stvar, katero sedaj očitate županji in prej županu ni od včeraj ali enega 
meseca, temveč je stara že nekaj let. 
Pozdrav vsem, 

SREČO VRHOVEC 

v domu našem jt praznina, 
I' Sit It IlilMIll hnlft llltt 
Spomin nti tebe pa Živi, 
čeprav le ver meti nami ni. 

V S P O M I N 
IX.maja mineva žalostno leto, od kar nas je 

zapustil naš dragi mož in ata 

FRANC MIHELČIČ st, 
Šmavsov ata z Imenj. 

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prižigale sveče ter 
ga ohranjate v lepem spominu. 

Vsi njegovi 

V S P O M I N 

27.maja 2002 minevala dve leti od kar nas je 
zapustila naša draga žena. mami in babica 

ANICA RIBIČ 
s Hriba nad K i brani i 

Hvala vsem. ki postojite ob njenem grobu in ji prižigate sveče. 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 
V 76. letu starosti nas je za vedno zapustil naš 

dragi mož. ata. stari ata. tast. bral in stric 

Ivan VESEL 
p.d. Miklovškov ata iz Češnjic pri Moravčah 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam v trenutkih žalosti stali ob strani, darovali cvetje, sveče, 
masne darove in darove za cerkev. 
Posebna zahvala g. župniku Viktorju Primožiču za lep pogrebni 
obred, g. župniku Vladu Jakselku za somaševanje. dr. Dežmanu, 
partonažni sestri Kristini, pevcem Komornega zbora Limbar. Godbi 
Moravče. Zvezi borcev Moravče in vsem. ki sle ga pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

http://iz.obraz.be


B o d i t e p r v i ! 

NISSAN ALMERA SEDAN 

Predstavljamo vam nov model Nissanove Almere, zato smo pripravili posebno 
presenečenje za prve kupce Almere Sedan. Obiščite nas v našem salonu z vozili 
Nissan v Moravčah. Vabljeni. 

Pooblaščen trgovec: 
Nissan servis Kruleča h e r o j a s, 
1251 Moravče, telefon: (01) 723 12 00, telefaks: (01) 723 10 84 

www.nissan-krulc.com 

[ N ISSAN J 

Načrtujemo in izboljšujemo. 
Že več kot 80 let. 

PA BREZ- ZAMERE 
Pred kratkim na ATVposlušali smo: 
»Jaz županja bom vseh ljudi!« 
A sedaj drugače nam se godi, 
saj njen mož takole nam veli: 
»V rokah oblast imamo mi!«. 

Poleg rednih mesenih akcij v trgovini s 
prehrambenimi izdelki, v a m v prvem nadstropju 
tekstilne trgovine v Krašcah nudimo : 

• moško perilo 
• žensko perilo 
• otroško perilo 
• šolske potrebšine 
• obutev in nogavice 
• posodo in kuhinjski pribor 
• ure, filme, video in avdio kasete 
• igrače 

po ugodnih cenah. 

N o v o v t e k s t i l n e m o d d e l k u : 
V e l i k a i zb i ra m o š k i h , ž e n s k i h in o t r o š k i h 

p o l e t n i h č e v l j e v K o p i t a r n e S e v n i c a . 

Poleg tega vam nudimo v prvem nadstropju 
teksti lnega oddelka še 3 % gotovinski popust 

za nakupe nad 3 0 0 0 , 0 0 SIT. 

Občanom, občankam in bralcem Novici* Moravske 
doline iskreno čestitamo ob dnevu državnosti. 

(T 

Pričakovati res bilo bi iluz.orno, 
da županja v sedlu se bo vedla vzorno! 
Pa javno stoka in se pritožuje, 
a bilo hi bolje, da se vpraša, 
kako do občanov se obnaša. 

Se piscem rokic zares mudi pometati, 
pa ne pred pragom svojim, le župan jin jih boli. 
Jaz. pa glasujem PROTI, 
da županji krilo novo se kupi, 

saj kot jaz. opazim, ona tako in tako odločno hlače nosi 
Res ni navada, da svoj glas utemeljujem, 

pa vendar se bojim, 
da potlej se še »moravška Čičolina« spomni, 
da mandat zares dostojno drugemu odstopi 
in umisli si krilce segajoče tja do pet. 

Hej, svetniki, pozabili ste, da proračun še v nekem »nadelcu« leži! 

Ker se pojavlja vse več žaljivih rokic, je uredniški odbor sprejel 
sklep, da se v bodoče tovrstni zapisi objavljajo s podpisom avtorja. 
Uredništvo pa anonimnost še vedno zagotavlja avtorjem bodic 
znežaljivo vsebino. 

P L A H I N «f̂ > 

Planine Jože s.p. 
Vrhpoljc 43, Moravče 
Tel.: 01/723-13-3« 
G S M : 041/686-509 

VULKANIZERSTVO 
prodaja, premontaža, centriranje in hranjenje gum 

Nudimo kompletno usluge na vseh tipih vozil. 
Za čas popravila nudimo nadomestno vozilo. 

Smo pogodbeni servis za vse slovenske zavarovalnice. 

Odkup in prodaja celih in poškodovanih vozil. 

P I R C 
Matej Pire s.p. 
gsm 041 647 602 
Stegne 11 
1251 Moravče 

http://www.nissan-krulc.com

